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По избор „Пфайзер” за втора доза
При липса на нежелани реакции след първата доза може да

се продължи с “АстраЗенека”. Смяната с “Пфайзер-БиоНТех”
може да е чак след 84 дни.
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Всички чакат
„Има такъв народ”

След консултациите с
президента Румен Радев от
ГЕРБ намекнаха, че може да
върнат проучвателния ман-
дат, макар да имали готов-
ност за кабинет. Всички ос-
танали формации обявиха, че
няма да ги подкрепят. Очак-

ванията са към “Има такъв
народ”, които обаче запази-
ха пълно мълчание какво
смятат да правят.

Корнелия Нинова припом-
ни последователните позиции
на БСП и заяви, че ИТН ще
получи подкрепа, ако пред-

ГЕРБ се гласят да върнат мандата,
хората на Слави Трифонов мълчат

приеме спешни мерки в по-
мощ на хората, ревизия на
управлението на Борисов, ако
задвижи Плана за възстановя-
ване и устойчивост и работи
за промяна в изборните пра-
вила. Останалите партии също
са готови да приемат кабинет

на Трифонов.
ГЕРБ обявиха, че са пока-

нени днес да получат проуч-
вателния мандат. Десислава
Атанасова заяви, че вероятно
няма да чакат 7 дни, за да
обявят решението си.
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Туризмът губи
милиарди заради
липса на правила
за КОВИД-19

Вашият дългогодишен опит и традиции в парламентаризма са изключително важни за намиране
на баланса между амбициозния законодателен ред на 45-то Народно събрание и очертаването
на времевия хоризонт за съставяне на правителство със солидна парламентарна подкрепа. С тези
думи президентът Румен Радев започна консултациите си с БСП за съставяне на ново правителство

ас по-скоро страната трябва да
има работещо правителство, а това
в оставка да бъде изолирано, за да
спрат зулумите и мините, които то
не спира да залага. След брутална-
та изцепка, свързана с Плана за
възстановяване и устойчивост, ко-
ято лъсна, всякакво междупартий-
но надлъгване и дребнави сметки
губят тежест и са лишени от сери-
озно оправдание. Това се разбра и
от консултациите при президента,
който опроверга спекулациите, че
се стреми към служебен кабинет.

Да качиш файла с толкова ва-
жен документ в интернет без
задължителната защита, така че
всеки да може да пише в него как-
вото поиска, е не просто израз на
некадърност и безхаберие (стр. 3).
Това е чиста проба саботаж,
свързан с националната сигурност.
Класически “професионализъм” на
ГЕРБ в действие! Така преди вре-
ме изтекоха и личните данни на
милиони българи. И от тия безха-
берници мнозина все още очакват
възстановяване, развитие, елек-
тронно правителство и пр. Оказва
се, че освен да бъркат цимент на
ръка, за друго не стават.

Хората, разбира се, веднага се
възползваха от създадения пробив
и изляха цялата си “народна лю-
бов” към досегашната власт, като с
попържни и закачки показаха как-
во мислят за нея. И всичко това
като нищо щеше да бъде изпратено
в Брюксел?!
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Валентин ГЕОРГИЕВ

12 гранда
създават
европейска
Суперлига

Взривът
в Чехия
бил свързан
с България
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Натура 2000 -

ненаядоха се
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ИД пуска
пипалата си
в Мозамбик

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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1,3 млн. пенсионери преживяват
с по-малко от 369 лева месечно
БСП отново иска преизчисляване на парите за възрастни

Над 1,3 млн. възрастни са с
пенсии под границата на лини-
ята на бедност, която за т.г. е
369 лв. Това пише в мотивите
към предложения от БСП зако-
нопроект за изменение на Ко-
декса на труда, внесен в първия
ден от работата на 45 Народно
събрание. Предложението на
левицата предвижда пенсиите,
отпуснати до 31 декември 2017

г., да бъдат преизчислени от 1
юли 2021 г., като индивидуал-
ният коефициент на всеки пен-
сионер да бъде умножен със
средномесечния осигурителен
доход за 2018 г. (889,90 лв.) и
формулата да се приложи, само
ако е благоприятно за пенсио-
нера. Това ще струва на бюд-
жета около 900 млн. лв.

Причина за искането на
БСП е, че в момента няма рав-
нопоставеност между т.нар.
стари и нови пенсии. “При
спазване на принципа на рав-

Аида ПАНИКЯН
нопоставеност осигурените,
които имат еднакъв осигури-
телен принос (една и съща
продължителност на осигури-
телния стаж и еднакво съотно-
шение между осигурителния
доход на лицето и средния за
страната осигурителен доход
за определен период), би тряб-
вало да получават близки по
размер пенсии”, пише в моти-
вите. Ако се приеме предло-
жението на БСП, ще бъде
възстановен един от основни-
те принципи на осигуряването

- равнопоставеността.
Последно подобно преиз-

числяване бе направено през
2008 г. и се взе средният осигу-
рителен доход от 2007 г. -
398,17 лв. Тогава пенсиите се
увеличиха със 120%.

От началото на т.г. мини-
малната пенсия стана 300 лв.,
като близо половината възра-
стни получават тези пари. Мак-
сималната вече е 1440 лв., кое-
то е 20% ръст. В същото време
увеличението на останалите
пенсии ще бъде от 1 юли и само

с 5%, а социалната пенсия ще
се увеличи със 7,08 лв. и ще
стане 148,71 лв. Ако НС при-
еме предложението на БСП за
преизчисляване, т.нар. стари
пенсии ще се увеличат средно с
20 до 30%.

Около 2,1 милиона пенсио-
нери получиха към пенсиите
си по 50 лв. и през април, но
не е ясно дали ще продължат
да получават тези “кризисни”
пари през май. От понеделник
около 390 хил. възрастни с
пенсия между 300,01 лв. и 369
лв. ще получат еднократни до-
бавки от 120 лв. за хранителни
продукти.

15 млн. лева ще получат от
Столичната община двете ча-
стни фирми, които возят по
няколко линии на столичния
общински транспорт. Парите
ще им бъдат разпределени за

Народният представител от “БСП за България” Явор Божанков
и семейството му отново чистиха в местността “Божур”.
В социалните мрежи той отбеляза, че този път отпадъците са
наполовина спрямо миналата година, но гората е в окаяно състояние

Левицата внесе мораториум върху
продажбите на общински болници

Внесохме мораториум върху про-
дажби на общински болници, обяви
председателят на БСП Корнелия Нино-
ва. “В кампанията, когато бях при вас,
обещах да спрем продажбата на вашите
общински болници. Изпълних това обе-
щание”, обърна се лидерът на левицата
към хората в Раднево и Велинград, към
които бе поела подобен ангажимент.

В началото на февруари Общински-
ят съвет на Раднево подкрепи внесено-
то от кмета д-р Тенко Тенев предложе-
ние за започване на процедура за при-
ватизация на МБАЛ “Д-р Димитър
Чакмаков” и на “Медицински център
1”. Тогава против предложението гла-
суваха четирима от 17 съветници, еди-

ният от които бе председателят на БСП
в общинския съвет Красимир Куртев.
Председателят на общинския съвет д-р
Румен Йовчев призна, че в България
няма друг случай община да е продала
общественото си здравеопазване в до-
болничната помощ.

Предложението за мораториум, кое-
то БСП внесе в Народното събрание,
предвижда въздържане от продажба как-
то на общински, така и на държавни
болници. Социалистите настояват и за
замразяване на отдаването на концесии,
на назначенията в държавната админис-
трация, регулаторните органи и пред-
приятията с над 50% държавно участие,
извършвани от кабинета в оставка.

САЩ дават на американци
900 000 долара да проучат
„Топлофикация София”

Над 900 000 долара
се кани да даде САЩ на
други американци, които
да проучат “Топлофика-
ция София” и да консул-
тират Столичната общи-
на как да я реформира и
стабилизира. Парите ще
дойдат от Американска-
та агенция за търговия и
развитие към правител-
ството на САЩ и ще
отидат за фирмата “Блек
и Вийч мениджмънт кон-
султинг”. Срещу тази

безвъзмездна сума кон-
султантите ще разрабо-
тят “пътна карта за над-
граждане” на топлофика-
ционното дружество.
Фирмата ще трябва да
даде конкретни препоръ-
ки за цялостното преуст-
ройство, финансовото
състояние, правната и
управленска структура
на общинското дружест-
во. Докладът с предложе-
нието общината да при-
еме сумата бе разгледан
вчера в инженерната ко-
мисия. Според вносите-
ля - зам.-кмета по финан-
си Дончо Барбалов, има-

ло и български компе-
тентни експерти за тази
дейност, но позицията на
чуждите щяла да е с по-
голяма тежест при взема-
нето на бъдещи решения
за инвестиране в “Топло-
фикация”. Съветниците
от БСП пък поискаха да
се създаде комитет за
наблюдение на дейност-
та на американците. Уп-
равляващите отрекоха да
се мисли за продажба
или концесиониране на
дружеството, а социали-
стите за пореден път
бяха категорични, че са
против такива идеи.

Деси ВЕЛЕВА

15 млн. лева отиват за частници в столичния транспорт

Деси ВИОЛЕТОВА
периода от януари до септем-
ври тази година. Това предвиж-
да икономическата рамка на
обществения транспорт, която
ще бъде приета в четвъртък с
два месеца закъснение. Основ-
ният дял от крупната сума ще
бъде предоставен на “МТК
гроуп”, а “Еридантранс” ще
вземе 1,3 млн. лева. Двете фир-

ми заемат около 11% от транс-
портната задача. Целият град-
ски транспорт трябва да вози
пътници 47 000 километра за
първите девет месеца, като за
това ще получи от общината
124 млн. лева.

Тази седмица СОС трябва
да одобри и предоставянето
на два заема за спасяването на

градския транспорт. По време
на заседанието на транспорт-
ната комисия стана ясно, че
парите ще бъдат взети от ин-
вестициите, които общината
планираше да направи за нови
улици, осветление, светофари
и детска поликлиника. Вноси-
телите на докладите за заеми-
те от ГЕРБ обясниха, че тези

средства ще бъдат “икономи-
сани”, тъй като през март пра-
вителството е решило да пре-
достави 10 млн. лева по тези
пера, а общината ще пренасо-
чи собствените си средства
към закъсалия транспорт.

ДУМА припомня, че през
миналия откомври отново за
транспорт бяха отклонени
общински пари за строеж на
детски градини пак с оправда-
нието, че държавата дава пари
по това перо.

По избор „Астра Зенека”
или „Пфайзер” за втора доза

Втората доза от ваксината на “Аст-
ра Занека” ще е по избор, стана ясно от
изявление на здравния министър в ос-
тавка Костадин Ангелов. Получилите
първа доза, които не са проявили сери-
озни нежелани лекарствени реакции,
могат да продължат със същия препа-
рат. Тези, които не искат втората доза,
могат да получат от ваксината на “Пфай-
зер-БиоНТех”, но не по-рано от 84 дни
след първата на “Астра Зенека”. Причи-
ната е, че според кратката характерис-
тика на продукта интервалът между две-
те дози е между 4 и 12 седмици. Анге-
лов призна, че все още няма данни от
клинични проучвания за комбинацията
между две ваксини, но ваксинационният
курс трябвало да бъде завършен. Подоб-
ни решения били взети в Германия и
Франция. Ангелов заяви, че ЕС няма

информация за получени тромбози след
втора доза на “Астра Зенека”.

Хората, които като втора доза пред-
почитат иРНК ваксина, няма да да могат
да се записват в  електронния регистър.
Тези, които са заболели от КОВИД-19
след първата игла на “Астра Зенека”, ще
получат втора не по-рано от 6 месеца
след лабораторно потвърждаване на ди-
агнозата. Преболедували от КОВИД-19
могат да се ваксинират с пълна имуниза-
ционна схема не по-рано от 3 месеца
след потвърждаване на диагнозата. Вак-
сината “Астра Зенека” няма да се прила-
га при жени под 60 г. с повишен риск от
тромбози и/или анамнеза за тромбоцито-
пения, обяви Ангелов. Всеки ще може да
получи втората доза там, където е полу-
чил и първата, независимо от кой препа-
рат ще му бъде приложен.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Проф. Румен Гечев

ТЪЖЕН ПОМЕН

С болка и обич те носим в сърцата си!

Поклон пред светлата ти памет!

От семейството

На 21.04.2021 г. се навършват 5 години
без нашия съпруг, баща и дядо

ДОНЧО ГЕОРГИЕВ
ДОНЧЕВ

22 юни 1938 г. - 21 април 2016 г.

Кабинетът “Борисов 3” сътво-
ри поредния си гаф заради “екс-
пертното” представяне на Нацио-
налния план за възстановяване и ус-
тойчивост, по който България тряб-
ва да усвои около 12 мпрд. лв. за
справяне с пандемията до 2026 г. В
края на миналата седмица прави-
телството най-сетне публикува тре-
тата финална версия на документа,
но остави отключени за редактира-
не екселски таблици с предлагани-

Консултациите на пре-
зидента Румен Радев с
шестте парламентарно
представени формации не
дадоха яснота по въпроса
дали ще бъде съставено
правителство. От срещата
на държавния глава с ГЕРБ
се разбра, че те може и да
върнат управленския ман-
дат. Партията на Слави
Трифонов “Има такъв на-
род” (ИТН), която има
принципната подкрепа на
останалите пет формации
за кабинет, отказа да инфор-
мира за намеренията си.

Лидерът на ГЕРБ Бой-
ко Борисов не отиде на
консултациите, а прати
Томислав Дончев, Десисла-
ва Атанасова и номинира-

ГЕРБ се готвят
да върнат мандата
ИТН мълчат, макар всички да дават заявки,
че чакат кабинет от Слави Трифонов

ния за премиер Даниел
Митов. Радев напомни на
ГЕРБ, че пандемията, ико-
номическата и социалната
криза и внасянето на ефек-
тивен План за възстановя-
ване изискват отговорност
и оперативно управление.
В същото време правител-
ството е в оставка, преми-
ерът е в отпуск, а отговор-
ността за управлението на
България тегне върху този
кабинет по силата на Кон-
ституцията, докато преми-
ерът и министрите не пре-
дадат ключовете от своите
кабинети на следващото
правителство, изтъкна пре-
зидентът. Очаквахме поне
да ни поздравите за побе-
дата, обиди се Атанасова
и издекламира, че ГЕРБ са
готови и за опозиция, и за
управление, и за служебно
правителство. Тя призова
Радев да играе активна
роля за постигане на поли-

тически баланс. Наложи се
президентът да й напомни,
че той не може да е архи-
тект на бъдеща коалиция,
няма такива правомощия
по Конституция и не иска
да забърква институцията
в този процес. Отговор-
ността за съставяне на пра-
вителство и за формиране
на подкрепа е на НС и пар-
ламентарните групи, а пре-
зидентската институция
днес осъществява платфор-
ма за диалог, отсече Радев.
След срещата Митов съоб-
щи, ще ГЕРБ ще приемат
мандата и до дни ще обя-
вят кабинета, а Дончев на-
мекна и за варианта да
върнат мандата, без да вна-
сят кабинет.

ИТН благодариха на
Радев, че спазва Конститу-
цията и законите и не си
позволява да ги тълкува.
Ние също мислим да спаз-
ваме Конституцията и за-
коните, независимо дали
ни харесват, заяви витие-
вато зам.-председателят на
партията Тошко Йорданов.
Така сценаристът отгово-
ри на въпроса на президен-
та какви са намеренията на
ИТН за съставяне на пра-
вителство, при какви усло-
вия и компромиси. Радев
отправи призив към пар-
тията на Слави Трифонов
за мъдрост и държавниче-
ска отговорност, като при-
помни, че хората са й от-
редили важна роля. Пре-
дизвикателствата са огром-
ни и това налага съвсем
скоро да има правителст-
во с устойчива парламен-
тарна подкрепа, смята той.
Президентът изрази надеж-

да всички в НС да са на
висотата на очакванията на
гражданите като мъдрост
и поведение и от парламен-
тарната трибуна.

Много вероятно е тре-
тият мандат за кабинет да
отиде при БСП, стана ясно
от срещата със социалис-
тите. Според президента
БСП е партията с опит и
готовност да прокарва и ре-
ализира политики. “Хиля-
дите български граждани,
които ви подкрепиха, свър-
зват с вас надеждата си за
по-социална и справедлива
България. Вашият дългого-
дишен политически опит е
нужен за баланса между ам-
бициозната законотвореч-
ска програма и очертаване-
то на времевия хоризонт за
съставянето на кабинет със
стабилна подкрепа в НС”,
заяви държавният глава.
Той пак подчерта, че ста-
билното управление не

може да е плод на безприн-
ципна коалиция. Разчитам
на вашия опит и мъдрост
да търсите онези допирни
точки за диалог и отговор-
ност, защото това е гаран-
тът, който трябва да произ-
веде новия кабинет, каза
президентът. Председате-
лят на БСП Корнелия Ни-
нова напомни последова-
телните позиции на парти-
ята по поставените от Ра-
дев въпроси и отбеляза, че
сега е необходимо да се
състави стабилно правител-
ство предвид тежката ико-
номическа и социална кри-
за. Тя отхвърли възможно-
стта за подкрепа на ГЕРБ и
изброи условията към
ИТН, които бяха приети от
НС на БСП - спешни мер-
ки в помощ на хората, ре-
визия на управлението на
Борисов, Плана за възста-
новяване и устойчивост и
промяна в изборните пра-

вила. ДПС няма да подкре-
пи кабинет на ГЕРБ или
БСП, за другите има по-
добна готовност. Радев не
изключи възможността
третият мандат да попад-
не в движението. Избира-
телите отредиха пето мя-
сто на “Демократична
България”, затова не иска-
ме управленски мандат,
застрахова се Христо

Иванов. ДБ ще подкрепи
“кабинет на промяната”
на ИТН, без да поставя
предварителни условия.
Мая Манолова от “Изпра-
ви се. Мутри вън” обяви,
че биха застанали зад ка-
бинет на ИТН и ДБ, тя
обаче намекна на Радев, че
трябва да потърси някоя
от новите формации в НС
за третия мандат.

те проекти. Така всеки потребител
в мрежата можеше да нанася редак-
ции. В документа се появиха иро-
нични поръчки за “Джипко Бибип-
ков”, “газирана вода”, “продажба на
джанти за голф” и др. Имаше и
предложения за затвор на мутрите.

“След като бяха похарчени ня-
колко милиарда за електронно уп-
равление, институциите ползват за
складиране на информация и обмен
на данни Google Drive, OneDrive,

Dox.bg и някакви тъмни министер-
ски клауд системи. Dropbox е не-
справедливо пренебрегнат”, напи-
са в социалната мрежа Атанас Чо-
банов от сайта Биволъ. По думите
му веднага след подигравките фай-
ловете, достъпни за дописване, са
били изтрити от Наталия Ефремо-
ва, която е зам.- главен директор на
Главна дирекция “Европейски фон-
дове, международни програми и
проекти”.

Подигравки с Плана за възстановяване
заради гаф на кабинета в оставка

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

БСП няма да подкрепи кабинет на ГЕРБ, категорична бе Корнелия Нинова



ИКОНОМИКА
ВТОРНИК

20 АПРИЛ4
2021

w
w

w
d

u
m

a
b

g

Българската хотелиерска и
ресторантьорска асоциация
(БХРА) призова 45-то Народ-
но събрание спешно да сфор-
мира комисия по туризъм за
целево подпомагане на хоте-
лиерския бранш. Преди нача-
лото на летния туристически
сезон няма ясни правила за
организирането му в условия-
та на пандемия, предупрежда-
ват от организацията. Те на-
стояват парламентарните пар-
тии веднага да вземат спешни
мерки за спасяване на хотели-
ерския сектор, защото държа-
вата ще загуби милиарди ин-
вестиции, а цели региони ще
загубят препитанието си. Как-
то вече стана известно, ми-
нистърът на туризма в остав-
ка Марияна Николова обяви 1
май за начало на новия тури-
стически сезон.

Несериозно е държавни
чиновници да обясняват в от-
говор на исканията на БХРА
за целево подпомагане на хо-
телиерския бранш, че държа-
вата вече е дала помощи, но на
други сектори. Това е абсолют-
но неглижиране на сектора,
който допринася сам пряко за
между 11 и 14 на сто от БВП,
категорични са от БХРА.

През последните месеци
асоциацията предложи различ-

Туризмът губи милиарди заради
липса на правила за КОВИД-19

да заработи парламентарната
комисия по туризъм, още по-
вече в момент, в който все още
не е наясно кой ще оглави сек-
тора и кога, подчертават от
БХРА.

Парламентарната комисия
трябва да стане платформа за
изслушване на сектора и за
взимане на решения в помощ
на бизнеса предвид факта, че
летният сезон буквално тропа
на вратата и трябва да стар-
тира след броени дни, а все
още няма яснота за протича-
нето му - правила за ПСР те-
стове, сертификати за вакси-
ниране, транзитни зелени ко-
ридори, безплатни чадъри и
шезлонги, незабавно започва-
не на издаване на визи, осигу-
ряване на оборотни средства
за бизнеса, ваксинационен

коридор за заетите в туризма,
стимули за туроператорите,
които водят туристи по суша,
ваучери за ваканции и т.н.

От организацията призова-
ват парламентарните партии
веднага да вземат спешни мер-
ки за спасяване на хотелиер-
ския сектор, защото само след
месец за това ще е фатално
късно, а държавата ще загуби
милиарди инвестиции, армия-
та на безработните ще се
попълни с хиляди нови члено-
ве, ще загубят препитанието
си цели региони, в държавна-
та хазна ще влязат значително
по-малко приходи, а загубени-
те позиции на българските
хотелиери и на туристическия
сектор като цяло няма да мо-
гат да бъдат възвърнати десе-
тилетия.

ОБЯВА

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ
˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ

‚ ÌˇÍÓË ˜‡ÒÚË Ì‡ ÒÚÓÎËˆ‡Ú‡
Õ‡ 20 ‡ÔËÎ 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡

Ò ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ Â‰ÛÍÚÓ Á‡ Ì‡Îˇ„‡ÌÂ Ì‡ ÛÎ.
ì—ÛıÓ‰ÓÎÒÍ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚: Ê.Í.
ìÀ˛ÎËÌî 3 - ·Î. 368, ·Î. 369, ·Î. 370 Ë ·Î.
371; Ê.Í. ìÀ˛ÎËÌî 4 Ë 5; Ê.Í. ì‘ËÎËÔÓ‚ˆËî,
Í‚. ì‘ËÎËÔÓ‚ˆËî Ë Ó·˘ËÌ‡  ‡ÒÌ‡ ÔÓÎˇÌ‡ -
ÛÎ. ì—ÛıÓ‰ÓÎÒÍ‡î, ÓÚ ÛÎ. ìŒÍÓÎÓ‚˙ÒÚÂÌ Ô˙Úî
‰Ó  ¬—” ìÀ˛·ÂÌ  ‡‡‚ÂÎÓ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍË Ì‡ ‡‰ÂÒ: Ê.Í. ìÀ˛ÎËÌî
4 - ÔË 96 —”; Ê.Í. ìÀ˛ÎËÌî 5 - ÔË 97 —”;
Í‚. ì‘ËÎË-ÔÓ‚ˆËî - Ì‡ ÔÎÓ˘‡‰‡; Í‚. ì—ÛıÓ‰ÓÎî
- Ì‡ ÔÎÓ˘‡‰‡ ÔË Ï‡„‡ÁËÌ ‘Â¯ Ï‡ÍÂÚ.

Õ‡ 20 ‡ÔËÎ 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â Ì‡ ·ÛÎ.
ì¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ —Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍËî, Ê.Í. ì«ÓÌ‡ ¡-5î,
ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00
‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î,
ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ·ÛÎ.î“Ó‰Ó ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚î,
ÛÎ. ìŒÔ˙Î˜ÂÌÒÍ‡î, ·ÛÎ. ì»ÌÊ. »‚‡Ì »‚‡ÌÓ‚î,
ÛÎ. ìœ‡ÚÂÌËÈ ÕË¯‡‚ÒÍËî, ·ÛÎ. ì√ÂÌ. Ã. ƒ.
—ÍÓ·ÂÎÂ‚î; ÛÎ. ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÏÓ‡‚‡î, ÓÚ ÛÎ.
ìœ‡ÚÂÌËÈ ÕË¯‡‚ÒÍËî ‰Ó ÛÎ. ì ‡ÏÂÌ ¿Ì‰ÂÂ‚î,
Ë ·Î.18.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍË Ì‡ ‡‰ÂÒ: · Û Î .
ì¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ —Ú‡Ï-·ÓÎËÈÒÍËî - Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÏÓ‡‚‡î; ÛÎ.
ìœ‡ÚÂÌËÈ ÕË¯‡‚ÒÍËî - Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ.
ìŒÒÓ„Ó‚Óî.

Õ‡ 20 ‡ÔËÎ 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ ÔÓÊ‡ÌË ıË‰‡ÌÚË Ë
ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â ‚ Ê.Í. ì√ÓˆÂ
ƒÂÎ˜Â‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ
ÓÚ 10:00 ‰Ó 19:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚: ·Î. 255, ·Î.255
¿, ·Î. 255 ¡, ·Î.256 ¿, ·Î. 257 ¿, ·Î. 258,
·Î. 259 Ë ·Î. 261.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÔÂ‰ ·Î. 255 ¡.

Õ‡ 20 ‡ÔËÎ 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ ÔÓÊ‡ÂÌ ıË‰‡ÌÚ Ì‡ ÛÎ. ì“ÓˇÌî,
Ê.Í. ì–‡ÁÒ‡‰ÌËÍ‡ -  ÓÌ¸Ó‚Ëˆ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡
ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 18:00
˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë
‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ.  ì“ÓˇÌî, ÓÚ ÛÎ. ì ÓÌ¸Ó‚Ëˆ‡î
‰Ó ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì“ÓˇÌî - Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì ÓÌ¸Ó‚Ëˆ‡î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó
ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË
·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ
“ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡
ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË
‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http:/
/www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡
ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„
Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡
Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Към 300 000 души
вече са подали деклараци-
ите си за облагане на до-
ходите досега, като 84%
от тях са го направили по
електронен път, съобщи-
ха от НАП. Повечето
данъкоплатци са използ-
вали ПИК - персонален
идентификационен код, а
малко над 50 000 - е-под-
пис. От последното голя-
мо нововъведение на
НАП - предварително
попълнената декларация,
са се възползвали към
70% от хората. От мина-
лата година данъчните
служебно вписват данни-
те за доходите, с които
разполагат, и така всеки,
който има ПИК или е-
подпис, може да прегледа
декларацията за евентуал-
ни грешки или пропусна-
та информация и, ако
няма корекции, просто да
потвърди, че всичко е
точно, и да я изпрати.

НАП напомня, че
всички, които през 2020
г. са работили онлайн и
са получавали заплата и
хонорари от фирми, ба-
зирани в друга държава,

Българите масово декларират
доходите си онлайн

подлежат на данъчно об-
лагане в България. “За
целта е необходимо в го-
дишната данъчна деклара-
ция за доходите на физи-
чески лица да се деклари-
рат реализираните дохо-
ди от дистанционното
полагане на труд. Изклю-
чение е възможно само за
чуждестранните лица, ко-
ито са работили дистан-
ционно за своя чуждест-
ранен работодател от
страната по-малко от 183
дни, и между България и
държавата, на която са
местни лица за данъчни
цели, има сключена Спо-
годба за избягване на
двойното данъчно облага-
не (СИДДО).

 Срокът от 183 дни е

в рамките на календарна-
та година или в рамките
на всеки 12 последовател-
ни месеца, в зависимост
от конкретната СИДДО.
Когато този срок е надви-
шен, данъкът се дължи в
България от първия ден,
в който човек е започнал
да работи от разстояние”,
поясняват от приходнага
агенция.

Все повече българи
използват възможността
да подават данъчните си
декларации през портала
за е-услуги, посочват от
приходната агенция. Тази
година кампанията за дек-
лариране на личните до-
ходи приключва малко по-
късно - на 5 май, заради
Великденските празници.

Браншът призовава спешно в Народното събрание да се сформира ресорна комисия

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

ни варианти, с които държава-
та да подпомогне бизнеса - чрез
изплащане на 30% от спада на
оборота на хотелиерските
предприятия, с компенсация
от 2000 лева на хотелска стая
за покриване на постоянни и
текущи разходи и получаване
на оборотни средства за започ-
ване на сезона, чрез договаря-
не с банковите институции
изгодни кредити, гарантирани
от държавата, чрез придобива-
не на дялове от страна на
държавата в хотелските пред-
приятия с право на обратно из-
купуване и други. Нито един
от тези варианти обаче не само
не бе приет, но не бяха и пуб-

лично обсъдени възможности-
те за спасяване на един от ос-
новните икономически секто-
ри на страната. Необходимо е
спешно да бъде сформирана и

Националният туристически информацио-
нен център от вчера се намира в НДК.
Той е разположен на Вход А4 на двореца,
който бе обновен за българското председа-
телство на ЕС. Досега центърът се нами-

Туристическият информационен
център вече е в НДК

раше в малка и глуха столична уличка и
оставаше встрани от туристическия поток.
Откриването на центъра става две седмици
преди официалното начало на летния турис-
тическия сезон на 1 май.
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МEЖДУНАРОДЕН ДЕН НА СВОБОДНИЯ

ПЕЧАТ. Обявен е през
1991 г. от организация-
та “Репортери без грани-
ца”, а от 1992 г. - и от
ЮНЕСКО. Като единст-
вена организация в систе-
мата на ООН с мандат да защитава свободата
на словото и на печата, ЮНЕСКО поставя вза-
имното разбирателство и диалога посредством
медиите в центъра на мисията си. В България
Денят на свободния печат се отбелязва от 1994
г. На същата дата се присъжда и Световната
награда на ЮНЕСКО за свобода на печата “Ги-
лермо Кано”. Наградата е учредена през 1997 г.
в памет на колумбийския журналист Гилермо
Кано, убит на 17 декември 1986 г. заради кри-
тични публикации за дейността на наркокарте-
лите в родината му.

1818 - РАЖДА СЕ ХАЙНРИХ ГЬОБЕЛ, АМЕ-
РИКАНСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ ОТ НЕМСКИ ПРО-
ИЗХОД (УМИРА 1893 Г.). Един
от пионерите в разработката
на електрическата крушка с на-
жежаема жичка. През 1893 г.
Гьобел предявява претенцията,
че изобретява първата работе-
ща елкрушка, проектирана от
него през 1854 г., четвърт век
преди Томас Едисон да патен-
това неговата. Съдът обаче признава приорите-
та за откритието на Едисон.

1846 - В ЛАЙПЦИГ ИВАН БОГОРОВ ИЗДАВА
ПЪРВИЯ БРОЙ НА ПЪРВИЯ БЪЛГАРСКИ В.
“БЪЛГАРСКИ ОРЕЛ”. За-
мислен е като двуседмич-
ник, но излизат само три
броя (20 април 1846 г., 20
септември 1846 г. и 1 яну-
ари 1847 г.). Тиражът на
вестника е около 500 бр.
Появата на “Български
орел” Богоров обяснява така: “Подканени от
пригледът на те големи апостолье, щем и ми за
същите и истинните напоследници на истаще-
ний славенский язик от Кирила и Методия, да
започнем да изваждами един известник, който
требва да понареди поне малко нещо нашът
народ, както имат и близоседните ни народи
власите, сърбите и гръците и техното граждан-
ско управление...”

1876 - ИЗБУХВА АПРИЛСКОТО ВЪСТАНИЕ.
По нов стил датата е
2 май. Започва прежде-
временно в Копривщи-
ца, но същия ден въста-
ват Панагюрище, Кли-
сура, Стрелча, а по-
късно Брацигово (21 април), Перущица (23 ап-
рил), Търновски революционен окръг (25-26 април),
Батак (29 април) и много други селища. Жесто-
кото потушаване на въстанието и отзвукът на
зверствата в Европа са повод за провеждане на
Цариградската конференция. Решенията й са
първото международно признание на правото
на българите да имат своя държава в етничес-
ките си граници.

1984 - ХРИСТО ПРОДАНОВ ПОКОРЯВА ЕВЕ-
РЕСТ. Българският ал-
пинист, стъпил на 8-
хилядник - Лхотце
(8516 м) през 1981 г.,
загива при спускането
от върха на 22 април.
Той е тринадесетият
човек в света, успял да
изкачи Еверест без кислороден апарат по най-
трудния и дълъг път - западния (непалски) склон,
наричан още “жестокия път”. Изкачва върха от
базовия лагер за 33 дни - рекорд за този марш-
рут. Проданов е първият човек, покорил Еве-
рест още през април (твърде рано за обичайни-
те атаки на върха) и четвъртият човек, изкачил
се сам.

В името на парите
седател на турнира и
президент на “Реал”
Мадрид Флорентино
Перес. Ръководното мя-
сто му принадлежи, за-
щото “Кралският клуб”
е рекордьор с 13 титли в
Шампионската лига и в
предшественика й - тур-
нира за Купата на евро-
пейските шампиони.

Само че двете фут-
болни централи - светов-
ната и европейската, не
желаят да изпуснат
лъвския пай от печалби-
те, които клубните тур-
нири генерират всяка
година. По примера на
Европа и другите конти-
нентални асоциации от
години организират
клубни шампионати и
така експлоатират инте-
реса на феновете по све-
та. “Футболът е единст-

веният световен спорт с
повече от четири мили-
арда фенове и нашата
отговорност като големи
клубове е да отговорим
на техните желания”,
декларира Перес.

Засега ФИФА не се
обявява открито срещу
новата организация. От
УЕФА запазват привид-
но мълчание, но реакци-
ите няма да закъснеят.
Двете организации ще
опитат всички юридиче-
ски похвати, за да не
позволят печалбите от
Цар Футбол да бъдат
управлявани другаде.
Макар и да не е напълно
ясно как ще реагират
телевизионните компа-
нии с милиардните пра-
ва за излъчване на сре-
щите от турнира, но те
явно са застанали зад

инициативата. Суперли-
гата се очаква да засен-
чи интереса към Шампи-
онската лига, Лига Евро-
па и предвидения трети
клубен турнир, който
УЕФА се готви да орга-
низира. Сблъсъкът на
многомилиардните инте-
реси е очевиден и не
съвсем предвидим.

За да бъде оправдан
интересът на феновете,
клубовете ще развържат
кесиите за нови трансфе-
ри и така ще убият кон-
куренцията на по-малки-
те отбори, които обаче
ще се борят за проценти
от тв правата. Всичко ще
се сведе отново до... пе-
чалбите. А ФИФА и
УЕФА са склонни за по-
дялба на парите, но не
съвсем. А уж всичко е в
името на футбола...

Дълго обсъжданото
обединение на европей-
ските футболни грандо-
ве в нова Суперлига е
факт. Но не съвсем. Два-
надесетте най-богати
клуба от Стария конти-
нент обявиха, че се обе-
диняват, “за да помогнат
на футбола”. Поне така
отбеляза бъдещият пред-

Владимир НИКОЛОВ

Спешен ремонт
тите, разходите и раз-
четите, се стига само до
бетон, асфалт и кофраж.
Познатите схеми за
грабеж. И увеличаване
на парите, които тради-
ционните фирми около
ГЕРБ да усвоят.

Крайният срок за
предаването на плана в
Брюксел е 30 април и
по всичко личи, че няма
да бъде спазен. Новите
управляващи ще трябва
да пият една студена
вода и да го преработят
изцяло. Губене на вре-
ме е да чакат Борисов

да го представя в парла-
мента. Още повече, че
заместникът му Томи-
слав Дончев прехвърли
“топката” на отговор-
ността и с нескрито са-
мочувствие не спира да
пита дали другите са го
чели. Интересно, след
като не могат да го
представят пред българ-
ския парламент, как ще
го сторят и пред евро-
пейските институции.
Но това е друга тема.

Ситуацията е наис-
тина пожарна и би било
абсолютно безотговор-

От стр. 1

Бедна ни е фантази-
ята на какво са способ-
ни калинките на Бори-
сов. Впрочем, точно
вчера млад експерт
реши да порови из “де-
брите” на въпросния
план и сполучливо го
нарече “Роман за про-
грамисти по Стивън
Кинг”. Оказа се, че е
изпълнен с дейности и
мерки, които звучат
гръмко, модерно и ди-
гитално. Но като отво-
риш подробно дейнос-

но, ако партиите не я
осъзнават. Става дума за
милиарди, жизнено не-
обходими за възстано-
вяване на държавата и
икономиката. Отказът
от внасянето на доку-
мента създава риск пред
одобрението му в срок
и респективно - пред от-
пускането на средства-
та. За да стане това, час
по-скоро е нужно рабо-
тещо правителство. Ба-
такът след ГЕРБ е стра-
шен. При малко повече
политическа воля може
да бъде спрян.

По Хашек
вървеше добре и за две-
те страни, докато в нея
не се намеси чешкият
Генерален щаб.

Какво имаме към мо-
мента за поредния рус-
ко-чешки скандал? Седем
години след взривовете
във военните складове
във Врбетице, чехите
изведнъж, но точно по
време на новата офанзи-
ва на САЩ срещу Русия,
получават информация,
че това е дело на руски-
те спецслужби. Правят
връзка с българския
търговец на оръжие
Емилиян Гебрев, който
претендира да е тровен
с “новичок”, което не е
доказано, но пък за по-
кушението срещу него
са търсени няколко рус-
ки агенти. Накрая от
цялата история изскачат
емблематичните вече

Петров и Боширов, кои-
то англичаните обвиня-
ват за отравянето на се-
мейство Скрипал. И,
разбира се, както и в
случая със Скрипал, Пе-
тров и Боширов отново
не са се справили със
задачата, защото бомба-
та им погрешка се взри-
вила на чешка терито-
рия, а не на друго място.
Доказателства? Вие пък.
Имаме “основателни по-
дозрения”. Стига ви тол-
кова. Като резултат рус-
наците ще бъдат изгоне-
ни от конкурса за нова
АЕЦ в Чехия, а чехите
ще бъдат лишени от
“Спутник V”. Общо ста-
ва дума за милиарди до-
лари, което явно е и цел-
та на задачата.

Прекалено очевидно
е, че за нуждите на
външната политика на

Вашингтон спрямо Мо-
сква някои държави се
принуждават да изпадат
в идиотски положения.
Но това лесно може да
бъде спестено. Напри-
мер да бъде прието
допълнение към Лиса-
бонския договор, в което
да пише: “Русия няма
право да продава на стра-
ните от ЕС следните сто-
ки и услуги...” И следва
списък. И накрая: “Из-
ключения се допускат
само с писмено разреше-
ние на Държавния депар-
тамент на САЩ”. И всич-
ко ще си дойде на място-
то, и ще има ред, и няма
да има нужда да ни пра-
вят на идиоти, да се
вършат идиотщини и да
се говорят идиотизми.

Малко повече сме-
лост, господа европей-
ци!

Думата “идиот” и
нейните производни се
срещат 154 пъти в
българския превод на
безсмъртния роман на
Ярослав Хашек “При-
ключенията на добрия
войник Швейк през Све-
товната война”. Пере-
фразирайки Хашек, мо-
жем да заявим, че Вто-
рата студена война

Георги ГЕОРГИЕВ
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Нашият читател Юлиан
Стайков ни изпрати снимки от
защитената местност Блатата в
с. Долни Богров край София,
които едва ли ще учудят някого.
Мръсотия, спонтанни сметища,
изкъртени паважи и какви ли не
още гадости задръстват терена
от близо 15 хектара, обявен
през 1993 г. за защитена мест-
ност. Тя е част от територията
на защитената зона от Натура
2000 по директивата за защите-
ни местообитания на редки ви-
дове птици Долни Богров-Кази-
чене. Сред забраните за дейнос-
ти в защитената зона е и задръ-
стването с отпадъци. И какво от
това? Контрол очевидно няма
никакъв. Ако, не дай Боже, се
излеят поройни дъждове, цели-
ят поток от дрипи, бутилки и
измет от бунищата ще се смъкне
в езерото и ще ни поднесе по-
редната картина ала плаващите
сметища по Струма.

Това е само още едно дока-
зателство за състоянието у нас
на зоните по екологичната мре-
жа Натура 2000. Проблемът не
е само в това, че мърсим пре-
красната българска природа и
след всеки пикник оставяме след
себе си смрад и купища боклу-
ци. Проблемът е, че много оби-
чаме да се пишем европейци, а
сме местни селяндури в най-
лошия смисъл на думата.

Но като член на ЕС Бълга-
рия е поела задължения за из-
граждане и управление на
обектите от Натура 2000. В
европейската екомрежа влизат
26 000 защитени зони, които за-
емат една пета от сухоземната
територия на ЕС. Два са основ-
ните документи в Евросъюза,
които регулират задълженията
на страните по опазването на
природата - Директивата за пти-
ците (опазване на около 500
вида диви птици) и Директивата
за местообитанията (опазване на
местообитанията на застрашени
видове растения и животни).
Конкретно в случая с местност-
та Блатата става дума за район

Натура 2000 - ненаядоха се
Алчността увреди българската природа и доведе
до нарушаване на две европейски екодирективи

от международно значение за
гнездящите тук световно заст-
рашени видове птици - ливаден
дърдавец, белоока потапница,
малък корморан, белошипа вет-
рушка, водно шаварче. Това ще
прочетете в справочниците. При
езерото Долни Богров се нами-
ра единствената колония на
нощна чапла в Софийското поле.
Комплексът от ливади и влажни
зони е важно местообитание за
22 защитени вида. Районът оси-
гурява подходящи местообита-
ния за още 11 вида птици от
значение за Европейския съюз,

щата или неясна информация е
между 10-25%. Не че само у
нас е така, но безхаберието
на нашата власт досега е без
прецедент в общността. Ако
се чуваше в последните годи-
ни за Натура 2000, то бе пре-
димно около скандали и опи-
ти да бъдат отхапани парчета
от защитените зони.

Неотдавна няколко екоорга-
низации у нас огласиха тревож-
ни факти за пропуснатите сро-
кове и задължения по двете ди-
рективи, отнасящи се за Натура
2000, които може да доведат до
осъдителни присъди в Европей-
ския съд и до пропуснати
възможности в полагащите се за
страната ни фондове през след-
ващия програмен период. Спе-
циално Рамката за приоритетни
дейности за 2021-2027 г. трябва
да се доработва, тя не предвиж-
да мерки за преодоляване на
забавянето в обявяването на
защитените зони, както и кон-
сервационни мерки конкретно

Велиана ХРИСТОВА

за местностите. Обявените от
МОСВ за обществено обсъжда-
не през 2019 и 2020 г. проекто-
заповеди за обявяване на защи-
тени зони показаха неадекват-
ност да се определят целите и
бяха посрещнати с остри кри-
тики от екоексперти и от ака-
демичните среди. Не е изпълне-
но задължението и за полеви
проучвания на състоянието на
зоните, за анализ и извеждане-
то на приоритети за справяне с
проблемите. Де факто се укри-
ва извършваното с години ув-
реждане на природната среда в
България. А като няма адеква-
тен мониторинг, няма как да
има и адекватни мерки. Според
коментарите специално за мес-
тата около автомагистрала
“Струма” и защитената зона
“Кресна” най-вероятно ще се
стигне до осъдителна присъда
и загуба на средства за следва-
щия програмен период. Прави-
телството трябваше до април т.г.
да обяви защитените зони по
начин, адекватен на европейски-
те директиви. Не би.

Нещо повече - помним скан-
дала през 2019 г., когато ми-
нистърът на МОСВ Нено Ди-
мов предложи промени в Зако-
на на биологичното разнообра-
зие, които означаваха намалява-
не и обезсилване на мрежата
Натура 2000, създаваха трудно-
сти при управлението на защи-
тените зони и оставяха в ръце-
те на министъра еднолично да
решава бъдещето на конкретни-
те защитени територии. А ми-
налата година лидерът на НФСБ

Валери Симеонов предложи
със законови промени да се ог-
раничи обхватът на Натура
2000. Щенията, породени от
апетити към атрактивни за
строителство територии, не се
осъществиха, но времето за се-
риозни решения бе пропиляно.

Вижте обаче с какво занима-
ваха обществото в последно
време - с поредните скандали.
Дори няма да акцентирам върху
отдаването на концесия на плаж-
ната ивица по морето, която е
изключителна държавна собст-
веност. От там идват неща като
например станалата емблема-
тична четириетажна “подпорна
стена” в местността Алепу или
бутането на дюните на плаж
“Смокиня” край Созопол зара-
ди преместваеми обекти, които
според РИОСВ не били дюни,
макар че действията не са съгла-
сувани с инспекцията. Набезите
на властта към защитените ме-
стности продължиха буквално
до последното заседание на пра-
вителството на Борисов преди
подаването на оставка - каби-
нетът откри процедура  за възла-
гането на концесия за 15 години
на част от плаж “Велека” в
Синеморец, парче от защитена-
та зона при устието на реката.
При това - срещу минимално
концесионно възнаграждение от
12,2 хил. лв. без ДДС. Доста
преди това съдът разреши на
предприемач да строи там, по-
неже... строителното разреше-
ние било издадено преди
“Странджа” да бъде обявена за
природен парк! “Ненаядоха се!”,
би изригнало многохилядното
множество от протестиращи от
миналата година насам.

Натура 2000 е поредната
бомба със закъснител, подло-
жена не просто под новата
власт, която и да тя, но и под
самата България.

СНИМКИ ЮЛИАН СТАЙКОВ

В местността Блатата

На метри от устието на Велека

вписани в приложение I на Ди-
рективата на ЕС за птиците.

За досегашните управлява-
щи, отдавна вманиачени в избо-
рите, опазването на природата
и Натура 2000 бяха, естестве-
но, последна грижа. Проблемът
е, че тази година държавата
трябва да предприеме три клю-
чови дейности за укрепване на
екомрежата - да приеме запове-
дите за обявяване на повече от
80% от защитените зони за
страната, Националната при-
оритетна рамка за действие за
периода 2021-2027 г. и Докла-
да за целите за Натура 2000. А
през януари тази година заради
разнородна и липсваща инфор-
мация Европейската комисия
започна преглед на докладите за
мониторинга над местообита-
нията, включени в Натура 2000,
подадени от страните членки в
периода 2014-2019 г. Според
комисията качеството на докла-
дите е “доста разнородно”, а за
България се посочва, че липсва-
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Местни фундаменталистки сили тероризират
богат на ресурси район с бедно население

СНИМКА БГНЕС

Семейството на Зито Жоао трябваше да потърси
спасение в друг район на Мозамбик заради насилието
на терористите в провинция Кабо Делгадо

На стр. 9

Елиана ИВАНОВА

Конфликтът в Мозамбик е само едно
от хилядите лица на бруталността на
африканската действителност. Той е
многопластов по своята същност и е на
път да доведе африканската страна до
хуманитарна криза. Развива се по ня-
колко направления, като най-общо мо-
гат да се обособят по следния начин:

- политически - враждата между две-
те най-големи сили ФРЕЛИМО и РЕ-
НАМО;

- икономически - неравномерното
разпределение на богатствата на стра-
ната между севера и юга;

- териториални - опити за сепара-

тизъм и отделяне на северната провин-
ция Кабо Делгадо като отделна държав-
на структура по примера на групиров-
ката “Ислямска държава” (ИД).

В резултат на тези фактори, които в
голяма степен разделят обществото и
отслабват страната, Мозамбик се превръ-
ща в благоприятна среда за развитие на
радикални екстремистки групировки.
Най-опасната сред тях е местната групи-
ровка е Ahlu Sunnah Wa-Jamа (ASWJ) или
още Ансар ал-Суна, която местните на-
ричат “Ал-Шабааб”. Често групировката
е свързвана с “Ислямска държава”, но
няма официално потвърждение за това.
От 2017 г. насам Ансар ал-Суна терори-
зира северната част на Мозамбик, в част-
ност провинцията Кабо Делгадо, която е
богата на петролни залежи и рубини и в
която се намира най-голямото съоръже-
ние за експлоатация на втечнен приро-
ден газ. В края на миналата година фун-
даменталистите поставиха под свой кон-
трол ключовия пристанищен град на Кабо
Делгадо Мосимбоа да Прая, овладяха
ключови пътища и станаха причина за
разселването на хиляди жители на об-
ластта, които потърсиха спасение в съсед-
ните провинции и страни като Танзания
и Малави. Спомагателен фактор за успе-

хите на дейността на групировката в
северната провинция на Мозамбик е пре-
обладаващото мюсюлманско население,
както и ширещите се бедност и глад. От-
вличането на жени и деца е сред основ-
ните дейности, които съпровождат кърва-
вите атаки на Ансар ал-Суна, а обезгла-
вяването и жестокото избиване на ци-
вилни са тяхна запазена марка.

Мозамбик, както и международна-
та общност, все още си спомнят бру-
талното обезглавяване на 50 души на-
сред футболен стадион, заради отказа
им да се присъединят към техните
редици. Поредната серия от кървави
акции се разигра през месец март,
когато в град Палма бяха обезглавени
12 души, повечето от които са били
чужденци. Правителството, както и
армията са безсилни да се справят с
разрастващия се конфликт, който се
превръща в заплаха за дестабилизация
не само на страната, но и на целия
регион.

Португалия пое ангажимент от на-
чалото на 2021г. да започне да обучава
елитните военни части на своята бивша
колония за по-ефективна борба срещу
несигурността и тероризма в Кабо Дел-
гадо. Двустранните отношения между

Мозамбик и Португалия разширяват
обхвата си в сферата на сигурността.
Обучението ще включва специални и
морски сили, специални операции и так-
тически контрол на въздуха. САЩ също
решиха да се включат в обучението на
военните сили в Мозамбик при разраст-
ващото се насилие в тази страна.

Споразумението между правителст-
вата на Мозамбик и САЩ е американ-
ските войници да обучават местни сили,
които се борят срещу радикалните исля-
мисти. Зле поддържаната армия на Мо-
замбик не е в състояние със собствени
сили да воюва срещу  екстремистите,
поради което в страната е практика да
бъдат наемани външни военизирани от-
ряди, които да подпомагат армията в
Мозамбик да отблъсне екстремистите.
Сред наемниците се открояват частни
военизирани групировки от Южна Аф-
рика, както и руски наемници.

Близо 670 000 души са били вътреш-
но разселени в провинциите Кабо Дел-
гадо, Ниаса и Нампула до края на 2020
г. по данни на Службата на ООН за
координация по хуманитарните въпро-
си, както и хиляди са били избити.

„Ислямска държава” пуска
пипалата си в Мозамбик
„Ислямска държава” пуска
пипалата си в Мозамбик
„Ислямска държава” пуска
пипалата си в Мозамбик
„Ислямска държава” пуска
пипалата си в Мозамбик
„Ислямска държава” пуска
пипалата си в Мозамбик
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Жители на Маями протестираха заради смъртта на афроамериканеца Данте Райт в Минеаполис.
Той бе прострелян по погрешка от полицайка, но трагичният инцидент отново даде повод
за демонстраци под лозунга “Животът на чернокожите има значение”. Под същия лозунг мина
разтърсилата САЩ протестната вълна м.г. след гибелта на чернокожия Джордж Флойд

СНИМКА БГНЕС

Южнокорейки проведоха протестна
акция пред посолството на Япония
в Сеул срещу решението на Токио
да изхвърли в Тихия океан
радиоактивните води от ядрената
централа във Фукушима. Тя пострада
тежко от разрушителното
земетресение последвалото цунами
през 2011 година

Експлозията в склада за боеприпаси
във Върбетице през 2014 г. е трябвало да
стане не на чешка, а на българска тери-
тория, съобщи “Дойче Веле”, позовавай-
ки се на първия вицепремиер и вътрешен
министър Ян Хамачек. По чешката теле-
визия той заяви, било планирано боепри-
пасите да се взривят по-късно, след като
бъдат транспортирани до България. По
данни на разследването, в покупката на
боеприпасите е участвал българският
търговец на оръжие Емилиян Гебрев.
Седмичникът “Респект” твърди, че Геб-
рев е доставял оръжие в зони на военни
конфликти. Както посочват редица ме-
дии, боеприпасите, съхранявани в скла-
да, може да са били предназначени за
доставки в Украйна или Сирия. Чешкото
радио съобщава, че във Върбетице “е из-

Свързаха с България
взрива в Чехия
Прага отстранява „Росатом” от търга
за нов реактор в АЕЦ „Дуковани”

бухнало нещо, което Гебрев вече е бил
купил и е започнал да изнася”.

По-рано чешкият премиер Андрей
Бабиш заяви, че специалните служби са
му предоставили недвусмислени доказа-
телства за участието на руски военни
разузнавачи в експлозията на боеприпа-
си в село Върбетице, при което са заги-
нали двама души. Заради случая Прага
нареди на 18 служители на руското по-
солство да напуснат страната.

САЩ подкрепят Чехия в твърдия й
отговор срещу подривните действия на
Русия. Трябва да действаме твърдо в
отговор на руските действия, които ком-
прометират териториалната цялост,
енергийната сигурност или критичната
инфраструктура на нашите съюзници и
партньори. Това написа в “Туитър” го-

ворителят на Държавния департамент
Нед Прайс.

В отговор Русия обяви 20 служители
на чешкото посолство за “персона нон
грата”. Както посочи по-рано руското
МВнР “не може да не се види американ-
ска следа в действията на Прага”. Мини-
стерството подчерта, че решението за
експулсиране на руските дипломати е
взето “под необосновани и преувеличе-
ни доводи” за участието на руските спе-
циални служби при инцидента във Върбе-
тица.

В същото време вицепремиерът и
министър на промишлеността Карел
Хавличек заяви по чешката телевизия, че
следващите дни на руската компания
“Росатом” ще бъде забранено да участва
в търга за изграждането на нов реактор
в АЕЦ “Дуковани”. Премиерът Бабиш
още в неделя се обяви в подкрепа на
отстраняването на “Росатом” от търга.
От процедурата е изключена и китайска
корпорация.

Прекрояването на грани-
ците би довело до ново кръво-
пролитие с непредвидими по-
следици. Това се казва в пози-
ция на македонския Съвет на
посланиците по повод пред-
ложение на Словения за про-
мяна на границите в Западни-
те Балкани. “Етноцентри-
змът, национализмът и пре-
крояването на границите
биха довели до ново кръво-
пролитие с непредвидими по-
следици за целия регион на
Югоизточна Европа”, се каз-
ва в позицията.

Според съобщения сло-
венският премиер Янез Янша

Еврокомисарят за вътрешния пазар Тиери Бретон заяви, че ЕС
може да не поднови договора на “АстраЗенека” заради неизпълне-
ните й задължения за доставки. През първото и второто тримесе-
чие компанията едностранно намали договорените количества за
ЕС като се позова на производствени трудности.

Бретон смята, че руската ваксина “Спутник V” няма да уско-
ри ваксинацията в Европа. Тя още не е одобрена от европейския
регулатор и няма производствени мощности в ЕС. “От момента,
в който я разрешат, ще отнеме поне 10 месеца за построяването
на завод. Така че, ако подпишете предварителна поръчка днес,
няма да се възползвате до следващата година, а дотогава ще
имаме съвсем различен живот”, каза Бретон в интервю за френ-
ска телевизия. В същото време партиите от управляващата коа-
лиция в Австрия се договориха за закупуването на 1 млн. дози
“Спутник V”, а Турция даде разрешение за производство на
“Спутник V” на своя територия. В неделя Турция регистрира
най-високия брой починали от КОВИД-19 за денонощие 318. 55
800 нови случая са регистрирани през последните 24 часа.

Скопие е против
промяна на границите

ЕС може да се откаже
от „АстраЗенека”

предлага нарастване на тери-
ториите на Албания, Сърбия
и Хърватия за сметка на Бос-
на и Херцеговина, Северна
Македония и Черна гора.

Междувременно маке-
донският премиер Зоран
Заев призова сънародници-
те си в Албания да гласуват
за премиера Еди Рама и за
македонския кандидат Васил
Стерьовски на предстоящи-
те парламентарни избори на
25 април. Стерьовски, кой-
то е от македонски произ-
ход, се кандидатира в листа-
та на социалистическата
партия на Рама.

ЕС гледа към
Индийско-Тихоокеанския
регион

На започналото заседание на
Съвета по външни работи на ЕСсе
очаква да приет документ, който
за първи път представя цялостна
европейска стратегия към Индо-
Тихоокеанския регион, съобщи “По-
литико”. Според проекта страте-
гията цели да отговори на възхода
на Пекин и застъпва теми, вари-
ращи от намаляване на икономи-
ческата зависимост от Китай до
разширяване на ролята на Европа
в дигитализацията в цяла Югоиз-
точна Азия. Най-спорното е, че
планът също така ще признае
“важността на значимото евро-
пейско военноморско присъствие в
Индо-Тихоокеанския регион”.

Няма дата за срещата
Байдън-Путин

Срещата между президентите
на САЩ и Русия Джо Байдън и
Владимир Путин, трябва да се
проведе при “подходящи условия”,
за да се постигне напредък, заяви
президентският съветник по наци-
оналната сигурност Джейк Съли-
ван. В интервю за Си Ен Ен той
не уточни какви биха могли да
бъдат ези условия. На 12 април
Байдън предложи на Путин да се
срещнат на територията на тре-
та държава.

Вертолетът на НАСА
литна на Марс

Американската космическа аген-
ция НАСА успешно тества малък
хеликоптер на Марс. Безпилотният
апарат е бил във въздуха за по-
малко от минута, но това първият
контролиран полет в друг свят,
съобщава Би Би Си. Потвърждени-
ето дойде чрез сателит на Марс,
който предаде данните на вертоле-
та обратно на Земята. Космическа-
та агенция обещава още полети
през следващия ден. НАСА се надява,
че вертолетът ще проправи пътя за
бъдещи усилия за изследване на пла-
нетите и луните на Слънчевата
система от въздуха, включително
Марс и луната на Сатурн, Титан.

11 загинали във влакова
катастрофа в Египет

Поне 11 души са загинали, а 98
са ранени при дерайлирането на
четири вагона на 40 км северно от
Кайро. Влакът е пътувал от еги-
петската столица към Мансура.
Причините за инцидента се раз-
следват. Сред пострадалите няма
чужденци.
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СНИМКА БГНЕС

Полицаи стоят край трупа на невинна жертва, простреляна при поредната стрелба
с лично оръжие в бар в Кеноша, щата Уискънсин. Стрелецът бил посетител в бара,
но бил помолен да напусне, след което се върнал и започнал да стреля, убивайки трима
души. През последните 24 часа това е един от трите инцидента с масови убийства
с лично оръжие в САЩ, при които загинаха общо 11 души и петима бяха ранени

„Ислямска държава” пуска пипалата си в Мозамбик

В Америка насилието
с личното оръжие е епидемия
Широката общественост иска закони, но Конгресът бездейства,
отдавайки се само на молитви за жертвите на масовите убийства

Осем души загинаха в
четвъртък вечерта, когато напа-
дател откри огън по съоръже-
нието на компанията FedEx бли-
зо до летището в Индианаполис,
преди да се самоубие. Това бе
45-ата масова стрелба в САЩ
от 16 март насам, съобщава Си
Ен Ен.

Да, добре сте прочели. 45-
ата масова стрелба в САЩ от
16 март - само за един месец (за
масова стрелба става въпрос,
когато четирима или повече
души са ранени или убити, без
да се брои нападателят).

Невероятно, нали? Тъжно,
нали? Скандално, нали?

Няма място за дебат относ-
но факта, че в тази страна има
епидемия от масово насилие,
извършено с огнестрелно оръ-
жие. И има много данни, кои-
то да го докажат. По данни на
ФБР 73 процента от всички
убийства, извършени в САЩ
през 2019 г., са с огнестрелно
оръжие. За сравнение в Кана-
да този показател е около 39%,
в Австралия 22% и само 4% е
в Англия и Уелс.

Ето още една информация:
САЩ имат средно 120,5 огне-
стрелни оръжия на 100 жители.
Това е над два пъти повече от
следващата държава, която е
Йемен с нейните с 52,8 огнест-
релни оръжия на всеки 100

души. В допълнение, близо 23
милиона огнестрелни оръжия са
закупени в САЩ през 2020 г.,
което е нов рекорд.

„Насилието с оръжие в тази
страна е епидемия“, заяви пре-
зидентът Джо Байдън преди
седмица, обявявайки поредица
от мерки за ограничаване на
възможностите за закупуване на
оръжие. “И това е междунаро-
ден срам”, добави той.

Също така няма много разно-
гласия сред широката публика
какво трябва да се направи, за да
се справи страната с този про-
блем. Национално проучване на
университета „Куинипиак“, пуб-
ликувано миналата седмица, по-
каза, че 89% от американците из-
разяват подкрепа да се проверя-
ва миналото на всички купувачи
на оръжие. Три четвърти под-
крепят т. нар. закони за “черве-
ния флаг”. По-голямата част
(51%) дори подкрепят забраната
на огнестрелни оръжия!

И въпреки всичко, Кон-
гресът все още се бори да при-
еме всякакъв вид мерки за кон-
трол на оръжията.

“Членовете на Конгреса из-
казаха много съболезнования и
молитви, но не са приели нито
един нов федерален закон за
намаляване на насилието с ог-
нестрелно оръжие. Стига вече
молитви, време е да предприе-
мем някакви действия”, изтъкна
Байдън преди седмица.

След стрелбата в Индиана-
полис сенаторът от Демократи-
ческата партия в Кънектикът
Крис Мърфи пое водещата роля
в търсенето на ограничително

законодателство за оръжията.
„Когато Конгресът не прави

абсолютно нищо, когато е нали-
це стрелба след стрелба, ние
ставаме съучастници в тази ка-
сапница. Нашето мълчание е
интерпретирано като одобре-
ние. Сега е моментът демокра-
тите и републиканците да се

съберат и да приемат законо-
проект, който ще спаси човешки
животи“, написа той в”Туитър”.

Не е съвсем ясно дали ще
бъде чут призивът на Мърфи за
действие. Републиканците в
Сената продължават да се про-
тивопоставят на контрола и
проверките на миналото при

частни продажби на оръжия.
Това, което е много ясно,

независимо от кой щат си и дали
имаш или не пистолет, е че 45
масови стрелби само за един
месец означават, че има проблем
в тази държава. Проблем, с кой-
то правителство трябва да на-
мери начини да се справи.

Конфликтите и кървавите сблъсъци
не са нещо ново за жителите на Мозам-
бик. Войната между правителството на
ФРЕЛИМО и бунтовническата група
РЕНАМО започва през 1976 г., малко
след като страната извоюва независи-
мостта от Португалия, и приключва през
1992 г., когато е подписан мирен дого-
вор. Към средата на 90-те години на XX
век Мозамбик се разглежда като модел
на успешно, икономически и социално
стабилно общество.

Но през второто десетилетие на XXI
век условията в страната се влошават и
подновяването на конфликта става неиз-
бежно. Водещ фактор за последвалите
събития е разкритието през април 2016
г., че големи и тайни заеми са договорени
през периода 2013-2014 г. от елементи в
структурите на държавната сигурност и
управляващата партия при пълното пре-
небрегване на съществуващите демокра-
тични норми (т.нар. “Таен дълг “). Ведна-
га след като беше открито съществуване-
то на “тайния дълг”, международната
общност, начело с Международния валу-
тен фонд (МВФ), отряза значителна част
от своята икономическа помощ за стра-

ната, което предизвика недоволство сред
населението.

Сред водещите фактори за задълбоча-
ването на кризата, са икономическите
маневри на правителството. През първи-
те девет години след независимостта ико-
номическите политики на социалистиче-
ското правителство се фокусираха върху
самостоятелността, прилагането на про-
грами, които биха могли да осигурят
здравни услуги, образование и увелича-
ване на грамотността сред по-голямата
част от населението. По това време се
наблюдава и широк политически отказ да
се приеме чужда помощ под страх от
загуба на суверенитет и допускане на
чуждо влияние вътре в страната.

През 1984г. Мозамбик се присъеди-
нява към Световната банка и МВФ, като
се отказва от социалистическия проект и
либерализира икономическата си поли-
тика и в същото време започва да разчита
все повече на чужда помощ. Политиките,
приети при тези условия, са ориентира-
ни по-скоро към задоволяване на услови-
ята на донорите, отколкото към нацио-
налните интереси и нужди. От края на
90-те години със сключването на мирно-
то споразумение между враждуващите
ФРЕЛИМО И РЕНАМО и след открива-

нето на мащабни залежи на минерални
ресурси, обстоятелствата се промениха:
стана възможно да се привлекат инвести-
ции за експлоатацията на тези ресурси.
Сега се изчислява, че Мозамбик има за-
паси на въглища от 23 милиарда тона (в
първата десетка на света) и запаси от
природен газ от 100 трилиона кубически
фута (в първите три в Африка). Появи се
нов модел на местен капиталистически
растеж, при който бяха направени голе-
ми инвестиции в няколко крайно неус-
тойчиви мегапроекта, при лоша и нераз-
вита местна инфраструктура или нулево
въздействие върху заетостта.

След провала си в Близкия изток гру-
пировката “Ислямска държава” търси
нови перспективи за продължаване на
дейността си. Африканската земя изглеж-
да благоприятна почва за това начинание
по ред причини, сред които главни са:
слаби и корумпирани правителства, ико-
номическа нестабилност, бедност, глад,
екологични проблеми, религиозни и ет-
нически разделения и противоборства.
Най-уязвими пред влиянието и действия-
та на ИД са безспорно страните от Са-
хел. Повечето от екстремистките групи-
ровки, които тероризират населението на
тези държави, поддържат връзки с “Ис-

лямска държава” и често си сътрудничат
с нейни членове в различни терористич-
ни операции, както и трафик на хора,
наркотици и други престъпни дейности.

Едва ли обаче на африканска почва
ИД би постигнала същите успехи за цен-
трализация на структурите, йерархията
и организацията си. Причините за това
се коренят в особеностите на африкан-
ските фундаменталистки групировки,
които са децентрализирани, действат
хаотично, без единни ръководни центро-
ве. Те често се съюзяват помежду си за
постигане на определена цел, но не са
редки и случаите, когато воюват една
срещу друга. Разпадат се, преобразуват
се, вливат се в по-големи местни органи-
зации. Именно тези характеристики ги
правят трудни за овладяване и контрол.
Не е изключено, обаче, влиянието и по-
зициите на ИД тук да продължат да на-
растват, тъй като на практика в ръцете
на фундаменталистите ще попаднат лес-
но овладени ресурси, както и многоброй-
ни попълнения за техните редици. Освен
продължаваща дестабилизация на регио-
на и обричането на редица държави да
бъдат въвлечени в тежки вътрешни кон-
фликти, изгледите са за влошаване на
мигрантската криза не само на континен-
тално ниво (вътре в Африка), а също така
и значително увеличаване на външната
миграция, като най-логичният спасителен
бряг ще бъде Европа.
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На 30 март руският прези-
дент Владимир Путин във ви-
деоконференция с френския
президент Еманюел Макрон и
германския канцлер г-жа Анге-
ла Меркел, обсъди (освен ситу-
ацията в Донбас), възможни
доставки на руската ваксина
“Спутник V” за ЕС и дори
съвместното й производство в
държави на съюза.

Още на 7 април баварският
премиер Маркус Зьодер обяви
подписването на предварител-
но споразумение с Руския фонд
за директни инвестиции за за
закупуването на 2,5 милиона
дози в случай на одобрение на
лекарството от Европейската
агенция по лекарствата (EMA)
и възможното му производство
в баварския град Илиртисен.
Редица ръководители на други
федерални провинции на ФРГ
също обявиха готовност да ку-
пят “Спутник V”.

Ден по-късно федералното
правителство пое инициатива-
та в свои ръце. Според герман-
ския здравен министър Йенс
Шпан, Еврокомисията е обяс-
нила, че няма да сключи дого-
вори за доставка на руската
ваксина, поради което Шпан
изрази намерението на Герма-
ния да “разговаря с Русия на
двустранна основа”. Речено-
сторено: на 8 април започнаха
преговори между руския фонд
и германското правителство.

Пиар ход или
отказ от европейска

солидарност?

В Германия кампанията за
ваксиниране започна на 27 де-
кември. В същото време меди-
ите и някои политици разкри-
тикуваха федералното прави-
телство за ниските, според тях,
нива на имунизация, като посо-
чиха като примери Великобри-
тания, Израел и САЩ, където
те са значително по-високи.
Дори между управляващите
партии на социалдемократите
(СДПГ) и консервативния блок

„Спутник V” - новата ябълка на
раздора между Германия и САЩ
Във Вашингтон проучвали дали поръчка на ваксината
от Берлин няма да е нарушение на санкциите заради Навални

Християндемократически съюз
(ХДС) и Християнсоциалния
съюз (ХДД) пламна открита
вражда заради ниския темп на
ваксинационната кампания: ви-
цеканцлерът Олаф Шолц
(СДПГ) предаде през януари на
министъра Шпан (ХДС) дълъг
списък с въпроси относно при-
чините за грешките при
поръчките на ваксини.

Постепенно в Германия за-
почнаха все по-често да говорят
за необходимостта от сключва-
не на нови договори за доставка
на лекарства срещу КОВИД-19
от различни производители,
включително “Спутник V”. Тези
гласове станаха по-силни, след
като няколко държави от ЕС,
включително Германия, спряха
през март използването на вак-
сината “Ваксзевриа” на британ-

риканската “Модерна” сво-
бодни “прозорци” няма дори
за месец занапред.

На този фон много полити-
ци и експерти в Германия раз-
глеждат “Спутник V” като до-
стойна алтернатива на “Ваксев-
риа”. Освен това се проучва
въпросът за производството й
от компанията R-Pharm директ-
но в Германия, в Илертисен.
Властите на провинциите Мек-
ленбург и Западна Померания
не изключват производство и
опаковане на ваксината на сво-
ите територии.

Само времето може да по-
пречи на “Спутник V” да завла-
дее германския пазар. Както
подчерта Шпан, доставките
трябва да се извършват през
следващите от два до пет месе-
ца, а дотогава в Германия вече

и защо купува от руснаците. И
сега руското лекарство се
превърна в нова тема на раздор.
Както в. “Билд” съобщи мина-
лия понеделник, позовавайки се
на свои източници, американ-
ските власти проучват дали пла-
новете на Германия да поръча
ваксина могат да се разглеждат
като нарушение на санкциите,
наложени от Вашингтон заради
случая с Алексей Навални. В
крайна сметка два руски изсле-
дователски центъра, участвали
в разработването и тестването
на “Спутник V”, са в санкцион-
ния списък на САЩ.

Според вестника САЩ се
дразнят, че, от една страна, гер-
манското правителство и канц-
лерът Ангела Меркел отстояват
правата на блогъра и правят
възможно лечението му в кли-

смята, че прекъсванията в про-
изводството на тези лекарст-
ва, например на “АстраЗене-
ка” и “Джонсън&Джонсън”,
се случват и по политически
причини, свързани с действи-
ята на САЩ . Той припомни,
че Вашингтон не е наложил
официално забрана за износ
на медицински продукти, но
САЩ действа правилото Rated
Order или регламентиране на
поръчката, чрез се установява
приоритетът при изпълнение-
то на един или друг договор.

Rated Order (условен пре-
вод “Оценена поръчка”) озна-
чава, че правителството на
САЩ казва на компаниите в
какъв ред и последователност
да изпълняват определени
поръчки. И това означава, раз-
бира се, че първите доставки,
които са от висок приоритет
за американското правителст-
во, трябва да бъдат насочени
към американски фирми. “И
тук отпадат някои европейски
поръчки”, обясни Круп.

В Берлин се засилва
недоволството
от чичо Джо

След като Джо Байдън ста-
на президент на САЩ, полити-
ческият елит в Германия беше
в еуфория. Берлин беше убе-
ден, че командорският тон на
Доналд Тръмп е отишъл в ми-
налото и отсега нататък САЩ
ще се консултират със своите
съюзници по спорните въпро-
си, ще се стремят към солидар-
ност и равноправни отноше-
ния с тях. Това обаче не се
случи. От гледна точка на Бер-
лин, САЩ по снабдяването с
ваксини продължават полити-
ката на “Първо Америка”.

Не се оправдаха и надежди-
те за уреждане на спора със
САЩ за “Северен поток-2”. На
7 април американското издание
“Политико”, позовавайки се на
източници от Белия дом, съоб-
щи, че там дори обсъжда
възможността за назначаване на
специален пратеник, който да
преговаря за закриването на
проекта. В същото време влас-
тите на ФРГ, отхвърляйки екс-
териториалните санкции, са
особено недоволни от факта, че
докато остро критикуват “Севе-
рен поток-2”, САЩ внасят пет-
рол от Русия по същия начин,
както Германия прави това с
газа. Тоест, оказва се, че първо-
то, по мнението на Белия дом, е
добро, а второто е лошо?

Според някои наблюдатели
САЩ, пренебрегвайки европей-
ските, предимно германските
интереси, в бъдеще неизбежно
ще доведат до сближаване меж-
ду Берлин и Москва. Може би
тристранните преговори меж-
ду Путин, Меркел и Макрон са
един от първите сигнали в тази
посока. Възможно е сътрудни-
чеството да стане по-тясно в
области, където има общи ин-
тереси, било то “Северен по-
ток-2”, закупуването на “Спут-
ник V”, разрешаването на кри-
зите в Либия и Сирия.

ще има много ваксини. В тази
връзка еврокомисарят по
вътрешния пазар Тиери Бретон,
който контролира политиката на
ваксиниране в Еврокомисията,
заяви, че дори “Спутник V” да
бъде допуснат в Европа, той “ще
дойде твърде късно”. Според
него трябва да минат много
месеци, преди да може да се
създаде и пусне съответното
производство. Но Бретон е из-
вестен с критиката си към рус-
ката ваксина. По-рано той за-
яви, че ЕС не се нуждае от
“Спутник V”.

Белият дом
притиска и съюзници

“Спутник V” заедно с при-
родния газ се превръща в друг
продукт на руския износ, за
който спорят Берлин, а в по-
широк план ЕС и Вашингтон.
Както знаете, американците са
безкрайно загрижени кой, какво

никата “Шарите”, а от друга
страна купуват ваксина от Ру-
сия, в чието създаване са участ-
вали институти, попаднали в
черния списък. “Билд” отбеляза,
че “съответните сигнали са по-
лучени в Берлин”.

Каква точно е заплахата от
подобно развитие на събития-
та, все още е неизвестно, но
очевидно е, че санкциите се
превръщат в основния инстру-
мент за оказване на натиск от
САЩ и те са готови да ги за-
плашват не само своите конку-
ренти, но и съюзници.

Но Вашингтон не се инте-
ресува от нуждите на партнь-
орите в трудните за тях часо-
ве. Напоследък Германия мно-
гократно се оплаква от едно-
странните стъпки на Вашинг-
тон към производството на
ваксини срещу КОВИД-19.
По-специално, федералният
правителствен комисар по вак-
синирането Кристоф Круп

Вячеслав ФИЛИПОВ,
кореспондент на ТАСС
в Берлин

ско-шведски производител “Ас-
траЗенека” заради странични
ефекти, включително кръвни
съсиреци. Доскоро в Германия
бяха съобщени над 40 предпо-
лагаеми случая на синусова
тромбоза на твърдата мозъчна
обвивка след имунизирането с
тази ваксина.

Сега в Германия е разреше-
но ваксинирането с “Ваксевриа”
само на гражданите над 60 го-
дини. Не всички обаче бързат да
се възползват от тази възмож-
ност. Слуховете за “страничния
ефект” вече се разпространиха
и гражданите просто престана-
ха да се доверяват на това ле-
карство. Така че, в Берлин, мо-
жете свободно да се запишете
за ваксиниране с “АстраЗенека”
дори в самия ден на кандидатст-
ване (при спазване, разбира се,
на установения от властите ред).
Но в центровете за ваксиниране
с американо-германската “Би-
оНТек”/, “Пфайзер” или аме-

СНИМКА ИНТЕРНЕТ

Руската ваксина “Спутник V” е одобрена в над
60 държави с население от 3 милиарда души
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Дени Костов
Напоследък се множат обвинени-

ята, че след 9 септември комунисти-
те са потопили в кръв  българската
интелигенция с присъдите, издадени
от Народния съд. Върховният съд
на България на 12 април 1996 г.
отмени присъдите, издадени от На-
родния съд на депутатите от 25-ото
Обикновено Народно събрание, ми-
нистрите от 56-ото до 60-ото пра-
вителство, регентите,  царските
съветници и военни лица. Мотив:
липса на доказателства. В тази руб-
рика показваме лицето на “невинни-
те жертви на Народния съд” с из-
вадки от безпристрастните архиви.

Дени Костов е осъден на смърт от
Народния съд. Роден 1899 г. във Ви-
дин, адвокат, с висше юридическо об-
разование, местожителство в София.

Говори жертвата на Народния
съд:

Стенографски дневник на 25-
ото Обикновено Народно събрание,
втора извънредна сесия, 4. заседа-
ние, петък, 12 юли 1941 г.

Из дискусията по допълнителен
бюджет 1941 г. 4. 209.300. 000 лева

Дени Костов: (От трибуната)...
В дните и нощите, през които ние,

членовете на Парламента заседаваме
и гласуваме извънредните бюджети на
своята държава, пред вратите на чер-
вена Москва се води битката, послед-
на и радикална, за един политически и
морален ред на континента и извън
континента. Решава се изходът  не
само на една война срещу болшевиз-
ма, но се ликвидира цялостно с една
политическа и стопанска политика в
Европа. Тая война аз съм дълбоко
убеден, че ще бъде приключена в мно-
го скоро време. От победите на гер-
манското оръжие, които всички очак-
ваме и които всеки ден пристигат във
все по-голям и голям размер всъщност
се вади заключението, че ние сме пред
една ликвидация на болшевизма, то-
тална, цялостна, интегрална и че но-
вият ред, новият строй, новата систе-
ма, за която се приказва и която се
твори се установява в живота на све-
та, на Европа, специално по един
положителен и твърд начин...

В това отношение аз съм длъжен
съвсем накратко и съвсем набързо да

направя една малка бележка, един
малък отговор на нашия многоуважа-
ван парламентарен деец и държавник
г-н Никола Мушанов. Вярно е, г-н
Мушанов, българската конституция,
гласувана преди 60 години, има ясни
постановления... Обаче... да смятате,
че можете да спрете политическия
живот на държавата и политическото
развитие на българската общност в
рамките на една конституционна ор-
ганизация... когато преди няколко дни
само над нашето отечество е имало
една реална, съществено важна, тра-
гична опасност от болшевизма и бол-
шевишка Русия; в един момент, кога-
то са правени усилия да стъпи кракът
на червената войска на българска те-
ритория и да установи тук един бол-
шевишки порядък... аз мисля че това
ще бъде действително в голяма сте-
пен един фанатизъм, достоен за ува-
жение, но който няма да намери оп-
равдание от реалностите на живота...

Нова Европа беше очертана от
борбата на националсоциализма не
само още в историческото легендар-
но творение на Адолф Хитлер... “Мо-
ята борба”, но и от живото тяло на
хитлеристка Германия, която възвес-
ти утвърждението на новия полити-

чески ред на света против плутокра-
цията, т.е. против стопанския либера-
лизъм... новият ред е против еврейст-
вото, защото... смята, че еврейският
международен капитал е оня, който е
организирал и продължава да органи-
зира борбата срещу тоя напън, този
натиск на нова Европа; новият ред е
против масонството, защото той ви-
наги е смятал, че това е една между-
народна организация за прикритие на
международния еврейски капитал...

Аз не виждам за нашата държава,
за нашата страна и за нашия народ
друго социално и политическо раз-
решение на голямата морална кри-
за... освен целокупният български
народ да възприеме като основа на
своето стопанство, като идеология
на своята българска държава, като
политически път и насока на своите
народни маси една сплотеност на на-
ционалсоциализъм... под скиптъра
на Цар Борис трети - ето ви стопан-
ската и социална система, която ще
възвести новия ден на българското
отечество...

Поздравих един мъдрец,
антифашист, политзатворник
и смъртник от антифашист-
ката съпротива 1941-1944 г.,
партизанин, един голям,
свръхголям човек - Анжел
Вагенщайн. Поздравих го с
11 април, просто казано - с
Международния ден на анти-
фашистите. Отговори ми, че
за него 365 дни в годината
са дни на антифашистите,
всеки ден от годината е Ден
на антифашиста...

Така си помислих и за
Тотю Бакалов - ветеран от
антифашистката съпротива
1941-1944 г. в Стара Заго-
ра. Ремсист, политзатворник
с десетгодишна присъда, из-
лязъл на свобода от Старо-
загорския затвор с Девето-
септемврийската победа. И
за него всеки ден от година-
та, всяка нощ и всяко утро
са на антифашистката идея...

Преди дни Тотю Бакалов
навърши 94 години - и ог-

За тях всеки ден в годината е Ден на антифашиста

ромната част от тях са вре-
чени на антифашизма - с
мисли, борби и спомени, с
многото статии и слова, с
книгите, посветени на върли
събития, на светли личнос-
ти, изгорели в борбата, чии-
то имена застиват завинаги
в полицейските архиви и по
паметните плочи.

Най-често го срещаме на
пейка в старозагорския парк
“5 октомври” пред Братска-
та могила-костница на заги-
налите в битката срещу фа-
шизма - от шеметния септем-
ври през 1923 г. до побед-
ния през 1944-та!

Възрастта и неизбежните
й тежести вече все по-често
го задържат у дома, но духът
и мисълта му са пламенни,
борбени - времето не може
да сломи волята им да се
пази антифашистката памет,
да се връща той с гордост
назад във времето и да гледа
тревожно и трезво на днеш-
ните повратности в страна-
та ни, с които пак тъмни
сили възраждат фашистки
сенки... Така ли не научава-
ме нищо от историята си, от
едни отминали времена?

Не гасне неговото верую.
Нито верността му към иде-
ята, разпалена от Дядо Бла-
гоев и обгорена в борба
през годините от 1923-та до
1944-та, окрилена от социа-
листическото съзидание
след Деветосептемврийската

победа. Тотю Бакалов по-
свещава живота си на исти-
ната - като правник, като
председател на Окръжния
съд в Стара Загора, като
общественик, като председа-
тел на Областния и Общин-
ския съвет на Българския
антифашистки съюз. Като
деец на Българската комуни-
стическа партия, в чиито
редици някогашният рем-
сист е приет през 1948 г.!

Някъде погрешно е запи-
сано, че в партията влиза
през 1952 г. - не, не е така.
От 1948-а той носи партий-
ния си билет и е важно да се
знае, защото този партиен
билет е знак за неговото
сливане с живота на парти-
ята и нейните идеи, с нейни-
те борби и с нейното съзи-
дание. Всеки ден от онази
1948-а досега е съпреживян,
изстрадан, възрадван с успе-
хите и победите, разтрево-
жен днес...

Тотю Бакалов е едно от
знаковите имена на антифаши-
сткото движение в България и
на Българската социалистиче-
ска партия - с мъдрост, с воля,
с вярност и вяра - за социа-
лизъм в страната ни!

Ветеранът се вглежда в
днешния ден, в живота на хо-
рата и на цялото българско
общество. В мислите си спо-
деля своите наблюдения, тре-
воги и надежди с Иванка Тер-
зиева - любимка на староза-

горската ремсова младеж,
убита от фашистите в една от
стаите на полицейския
участък в Стара Загора с ко-
лове от зеленчуковата гради-
на. И бди над паметта й. Спо-
деля с верния си другар от
ремсовата им младост Иван
Огнянов, с много още друга-
ри, чиито имена са в книгите
за барутното време...

Ръката му вероятно и
сега посяга към белия лист -
да напише пак някой пламе-
нен ред, с който да защити

своята същност на антифа-
шист и деец на социалисти-
ческата партия, на гражда-
нин и общественик. Да пази
от хули и посегателства па-
метта на онези, легнали в
Братската могила и в него-
вото сърце.

А тези редове са за това,
че хора като Тотю Бакалов
трябва да се знаят и да се
тачат белите им коси - те са
като бели пламъци на един
неизтляващ факел на антифа-
шистката памет.

Трифон МИТЕВ

Тотю Бакалов

Подготви Христо ГЕОРГИЕВ

Невинните

За такива хора
трябва да се знае...
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Излиза книга за
Милен Цветков
Част от приходите ще бъдат дарени
на фонд „За децата на Милен Цветков”

Филмът „Защо аз”
с премиера в
„Славянска беседа”

“Легенда” е последният сингъл
от албума “Невидими стени”.
Видеото, не самоцелно, а за да
припомни заряда и емоцията на
публиката, е концертен запис от
премиерата на албума в зала 1
на НДК през 2018 г. Момчетата
приключват записите за 13-ия си
албум “Пъзел” и на 13 октомври,
отново в зала 1 на НДК, е кон-
церт-премиерата с подкрепата
на НФК. Едноименната песен с
видеоклип ще е факт през месец
май. Музиката и текстът на
“Легенда” са на Славчо Николов,
аранжиментът е на “Б.Т.Р.”.
Пилотния сингъл “Пъзел” група-
та ще изпълни на предстоящите
концерти - на 15 май в “София
лайв клуб” и на 21 май във ФКЦ
във Варна, научи ДУМА от Свет-
ла Русева от Aba Sme.

Една година, откакто журналистът
Милен Цветков загина в нелепа катаст-
рофа в София, се навършва на 19 април.
Книгата “379 дни с Милен Цветков.
Историята на една очаквана любов” от
Милена Иванова (изд. “Книгомания”)
излиза в негова памет. Книгата е под
редакцията на журналиста Георги Тошев,
научи ДУМА от Елица Пенова.

Милена Иванова е човекът до Ми-
лен Цветков в последните няколко го-
дини. 379 дни е тяхното съжителство
заедно, но историята на любовта им е
започнала по-рано, когато Милена Ива-
нова гостува за първи път в студиото
на “Часът на Милен Цветков”. И за
двамата тази любов е чакана и мечтана,
но минава през перипетии.

В книгата ще прочетем спомените,
които Милен Цветков е разказвал на
Милена Иванова за детството си, нави-

ците и принципите в живота си, за рабо-
тата си в различните телевизии, за коле-
гите, от които е научил много за журна-
листиката (като Бригита Чолакова), и за
други, от които се е разочаровал; за про-
фесионализма и колко е важно доверие-
то, за топлата връзка с децата си, за пла-
нината, за пътуванията до Гърция.

Въпреки че Милена Иванова е нуме-
ролог, 19 април не предвещава, че ще се
случи нещо лошо - денят е Великден,
Милен Цветков се е чувствал щастлив,
успява да чуе за празника по телефона
всички, които обича... но повече не се
връща при любимата жена.

“379 дни с Милен Цветков” показ-
ва обичания журналист такъв, какъвто
е - през погледа на Милена Иванова
като партньор, както и през погледа
на най-добрия приятел от детските
години Марио Райчев, и колегите от

Нова тв Ани Иванова, Тара Нури и
Иво Тодоров, журналистите Георги
Милков и Ники Кънчев.

Книгата вече се разпространява по
книжарниците. Част от приходите ще
бъдат дарени на фонд “За децата на
Милен Цветков”.

“Той беше един от малкото извън “кон-
вейера” в телевизиите. С времето си беше
изградил собствен стил, собствени сетива
за работа и с шефовете, и с гостите, и с
публиката. И в трите той пак беше себе си
- не правеше нещата, както му казваха
отгоре или отдолу, или както искаше този
отсреща”, пише Ники Кънчев.

“Телевизията бе негова орисия. От
дете. Още откакто баща му една вечер го
оставил да гледа “По света и у нас”. Явно
така се е случила тази магия между него
и новинарството, която така и не го пус-
на до края”, споделя Георги Милков.

Милица Гладнишка и Ненчо Балабанов
пеят в оперен шарж в Русе

Премиерата на оперния
шарж “Бъркотии в операта”
ще бъде представена на
22 април в зала “Арена
ОЗК” в Русе, съобщи БТА.

“Наистина ще е шарж,
изпълнен с чувство за хумор.
Живеем в ситуация, в която

искаме да се смеем”, казва
режисьорът и сценарист на
спектакъла Симеон Симео-
нов. “Бъркотии в операта”
разказва как по едно и също
време се сблъскват два кон-
церта - оперен и джазов, в
една арена и за ужас на два-
мата главни герои. Те реша-
ват да не става скандал, а да
измислят нещо и успяват.

В сценария солистите,
музикантите и артистите
Милица Гладнишка и Ненчо
Балабанов представят своя
различен поглед върху позна-
ти и обичани оперни произ-
ведения. Използвани са спе-
циалните похвати на джаза,

като аранжиментите са на
Ангел Заберски и Михаил
Йосифов. “Милица Гладниш-
ка и Ненчо Балабанов са
разкошни певци артисти”,
казва още Симеонов.

Диригентът Димитър Ко-
стов обяснява, че това са
концертите, от които публи-
ката има нужда. Идеята е,
когато зрителят напусне за-
лата, да остане с много при-
ятно и оптимистично наст-
роение.

Ненчо Балабанов споделя:
“За мен ще бъде невероятно
преживяване. С Милица Глад-
нишка си партнираме много
добре и се получават много

интересни моменти в този
концерт-спектакъл. Сигурен
съм, че хората ще се заредят
много положително. В спек-
такъла има много намигва-
ния, много забавление, пищ-
но е, мащабно е, смело е.”

Балабанов се надява по-
добен спектакъл да накара
младите хора да се влюбят
в оперното изкуство и след
това да гледат сериозно
оперно заглавие. В “Бърко-
тии в операта” участват
хор, балет и оркестър на
Русенската опера. След
Русе спектакълът ще бъде
представен и в други градо-
ве в страната.

„Б.Т.Р.” с нова песен и концерти през май

СНИМКА ABA SME

Премиерата на “Защо аз” -
филм по действителен случай от
режисьора на “Колко си хубав” и
“Това е твоето бебе” Христо
Порязов, ще се състои на 20 април
от 19 ч. в камерна зала “Славян-
ска беседа”. Една кауза обедини
много хора с големи сърца, фирми,
институции и неправителствени
организации - да сложим край на
войната по пътищата! Всяка го-
дина при катастрофи в България
умират над 30 деца - това е цял
клас. Деца, убити от пияни и или
дрогирани шофьори, често и от
родителите си, качили се зад во-
лана след употреба на упойващи
вещества. Общо за последните
три години при пътно-транспорт-
ни произшествия у нас са загинали
1702 българи, а ранените са 24 086
души. Арт директор на продукци-
ята е Антоанета Костова, опера-
тор - Иван Палейков, звук - Васил
Христов, музика - Мага Алиев,
Борис Павлов, глас зад кадър -
Симеон Владов, връзки с общест-
веността - Анелия Скримова, сце-
нарий, режисура и продуцент -
Христо Порязов. В ролите са
Тодор Каракитуков, Мария Ива-
нова, Теодор Папазов, Марина
Кискинова и други.

Григор Паликаров
дирижира в Добрич

Маестро Григор Паликаров ще
дирижира Българския камерен ор-
кестър на музикалния подиум в
Добрич. На сцената в Органовата
зала на 21 април ще излязат и
солистките Зорница Иларионова -
цигулка, и Мартина Табакова - пи-
ано, съобщи БТА. Маестро Палика-
ров е записал в репертоара си като
диригент на Софийската опера и
балет повече от петдесет заглавия
от световната класика. Като ком-
позитор и пианист е удостояван с
редица национални и международни
награди. Изявата на младите соли-
стки в Добрич е дългоочаквана, след
като техен концерт миналата есен
бе отменен. Зорница Иларионова е
носителка на награди от автори-
тетни международни конкурси. Це-
нителите познават пианистката
Мартина Табакова с участията й в
престижни фестивали и музикални
академии. В Органовата зала ще
звучат творби на Ян Сибелиус,
Едуард Елгар, Ернст Шосон.

СНИМКА THEATRE.ART.BG



През декември 1963 г. американецът Ранди Гарднър
поставя рекорд за най-дълъг период без сън, след
като е успял да стои буден цели единадесет дни.

Дължината на тънкото и дебелото черво е 10 метра.
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œÓÙ. √≈Œ–√»  ŒÀ≈¬,
ÂÍÚÓ Ì‡ ÿÛÏÂÌÒÍËˇ
ÛÌË‚ÂÒËÚÂÚ ì≈ÔËÒÍÓÔ
 ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ œÂÒÎ‡‚ÒÍËî
ƒŒÕ ¿ Ã»’¿…ÀŒ¬¿,
ÍÏÂÚ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ “ÓˇÌ,
˜ÎÂÌ Ì‡ Õ— Ì‡ ¡—œ
Ã»Õ◊Œ Ã»Õ≈¬, ÒÍÛÎÔÚÓ
–Œ—»÷¿ ¡Œ–ƒΔ»≈¬¿,
ÔÂ‚Ëˆ‡
—“≈‘¿Õ ÷¬≈“ Œ¬,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ¡‘ ÔÓ ÚÂÌËÒ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- «‡˘Ó ÔÒËıË‡ÚËÚÂ Ò‡ ÚÓÎÍÓ‚‡
‚ÂÊÎË‚Ë Ò Ô‡ˆËÂÌÚËÚÂ ÒË?
- «‡˘ÓÚÓ ÏÌÓ„Ó ‰Ó·Â ÁÌ‡ˇÚ, ˜Â
ÚÂ ÌÂ ÔÓ‰ÎÂÊ‡Ú Ì‡ Ì‡Í‡Á‡ÚÂÎÌ‡
ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ!

Отровна змия бе на-
мерена скрита в маруля,
която се продава в обик-
новен супермаркет.
Aлeкc Уaйт първoнaчaл-
нo пoмиcлил, чe виждa
прocтo гoлям чeрвeй дa
пълзи в нaйлoнoвия плик,
в кoйтo бил oпaкoвaн ли-
стният зеленчук. Но по-
сле мъжът видял змий-
cкия eзик, cъoбщава
“Acoшиeйтeд прec”.

“Нaпълнo oткaчих,
зaпoчнaх дa ce cуeтя, ко-
гато ocъзнaх, чe e змия”,
рaзкaзa жителят на Сид-
ни. И добави: “Oпрeдe-
лeнo изпaднaх в пaникa.”

Експерти определи-
ха, че влечугото е силно
отровно, oт видa блeдo-

Отровна змия се скри
в маруля от супера
Cтудeнoкръвнoтo влечуго вeрoятнo e билo шoкирaнo
oт прeбивaвaнeтo във фризeри и найлонова опаковка

глaвa змия. Спoрeд влac-
титe тя прoпътувaлa в
нaйлoнoвaтa oпaкoвкa нa
caлaтa Рoмeн пoвeчe oт
800 килoмeтрa дo Cидни
oт прeдприятиe зa паке-
тиране в Тaумбa, Ку-
инcлaнд. Cтудeнoкръв-
нoтo живoтнo вeрoятнo
e билo изтoрмoзeнo и
шoкирaнo oт прeбивaвa-
нeтo във фризeри, смятат
специалисти по влечуги.

Мъжът купил caлaтa
c oпaкoвaнaтa в нeя змия
oт мaгaзина, прибрaл я в
рaницaтa cи и я oтнecъл
у дoмa cи, придвижвaйки
ce нa вeлocипeд. Уaйт и
приятeлкaтa му Aмилия
зaбeлязaли влeчугoтo,
кoгaтo caлaтa вeчe билa

рaзoпaкoвaнa в кухнятa
им. Тe пoбързaли дa
зaтвoрят мaрулятa и зми-
ятa в плacтмacoвa кутия
c кaпaк и нeзaбaвнo
пoвикaли експерти по
cпeшни случаи, които са
обучени да помагат в

подобни ситуации.
Cпeциaлиcтът пo

влeчугитe в oтрядa зa
бързо реагиране Гaри
Пaтиcън уточни, чe мaкaр
дa е пo-мaлка oт двaдeceт
caнтимeтрa нa дължинa,
змиятa е много опасна.

Цяло чудо, че никой не е
пострадал, смята екс-
пертът. Засега тoй ce гри-
жи зa влeчугoтo, дoкaтo
нe бъдe върнaтo в Ку-
инcлaнд cлeдвaщaтa ceд-
мицa. “Тoвa e първaтa
змия, кoятo виждaм в
зaпeчaтaнa oпaкoвкa нa
хрaнитeлeн прoдукт.
Пocтoяннo oбaчe нaмирa-
мe жaби”, разкри още
Пaтиcън.

Oт вeригaтa cупeр-
мaркeти oбявихa, чe
продължават да рaзcлeд-
вaт кaк змиятa e пoпaд-
нaлa в мaгaзинa. И се ан-
гажираха да обръщат по-
голямо внимание на кон-
трола на плодове и зелен-
чуци от доставчиците.

Блeдoглaвaта змия е прoпътувaлa
в caлaтaта над 800 килoмeтрa

Николаос Цити-
ридис се дегизира
като уличен музи-
кант и изнесе концерт
насред центъра на
София, пред напълно
непознати. В това на-
чинание на водещия
на вечерното шоу по
bTV му помага и из-
вестен български
изпълнител. Кой е той - ще
видят зрителите в сряда ве-
чер точно в 22,30 ч. А също
така ще разберат дали ми-
нувачите ще оценят
изпълненията им, ще позна-
ят ли кой се крие зад обра-

Певица от Британска Колум-
бия подобри световния рекорд
на Гинес, като на стандартно
пиано изпя С1 - най-ниската
нота “до”, съобщи ЮПИ.

Джой Чапман от Съри раз-
каза, че винаги е имала широк
вокален диапазон и затова често
изпълнява мъжките партии от
различни композиции. Канадка-
та обаче може да пее и много
високи ноти.

Племенницата на Чапман я
насърчила да опита да подобри
досегашното постижение, кога-
то открила, че става дума за D2
- втората най-ниска нота “ре”
на пиано.

“Започнах с гамата от С2,
но ми казаха, че мога да пея
много по-ниско и трябва да на-
правя опит за рекорд”, сподели
Чапман.

Певицата го е подобрила
след няколко опита заради раз-
лични проблеми. Единият от тях
е бил, че микрофонът не е ула-
вял най-ниските й тонове.

Специалисти от университета в
Кентъки и от китайския Технологи-
чен институт в Нанянг са разработи-
ли евтина система, в която изкуствен
интелект може да идентифицира хо-
рата по звука от техните стъпки,
пише “Юнайт АИ”. Експертите са по-
стигнали чрез софтуера си 90-про-
центна успеваемост при анализа на
аудио данни дори и с много малка
продължителност. Архитектурата на
системата разчита на набор от мик-
рофони, като страничните шумове се
потискат чрез спектрален метод.

Когато стъпките са “заглушавани”
от говор или от уличното движение,
специален алгоритъм отделя техния
звук от околната среда. А микрофо-
ните дават данни за анализ на сигна-
ли на допира на стъпалото до земята.

Айсбергът А68 в Антарк-
тика, който беше най-големи-
ят в света, се е разпаднал на
безброй малки фрагменти,
съобщи Би Би Си. Когато се
отдели от Антарктика през
2017 г., площта му беше поч-
ти 6000 кв. км - колкото мал-
ка държава. Според спътни-
ците на НАСА обаче оста-
налите от него парчета са
толкова малки, че вече не си
струва да бъдат проследява-
ни от американския Нацио-
нален център по снеговете и
ледовете.

Вълните, топлата вода в
Атлантическия океан и по-

Николаос Цитиридис
направи концерт като
уличен музикант

Подобрен е
рекордът
за най-ниска
изпята нота

Изкуствен интелект идентифицира
хората по техните стъпки

Изкуственият интелект е бил обу-
чен по този начин да разпознава най-
различни стъпки и да отделя техния
“отпечатък” от околната среда. Той е
строго индивидуален и може лесно
да се оприличи на дактилоскопично-
то разпознаване.

зите на новите звезди
и как ще реагират, ко-
гато се срещнат лице
в лице с гласовития
изпълнител и шегови-
тия водещ на вечер-
ното предаване.

Най-новата поре-
дица - “Николаос+”,
започна в началото на
месеца и предизвика

огромен интерес и положи-
телни реакции от страна на
зрителите и онлайн потре-
бителите. Широки са и ус-
мивките на хората, които
чаровният грък среща все-
ки път.

високата температура на
въздуха в крайна сметка уни-
щожиха айсберга. След като
се откъсна от ледения шелф
на Антарктическия полуост-
ров, А68 близо година почти
не се движеше. След това
тръгна на север все по-бързо,
задвижван от силни течения
и ветрове. Той се насочи по
познат маршрут в Южния
Атлантически океан към бри-
танската задморска терито-
рия Южна Джорджия. Имен-
но при този малък остров из-
чезват много от големите
айсберги. Те засядат в плит-
чините и са обречени посте-

пенно да се разтопят. А68
успя да избегне тази съдба и
ще бъде запомнен като
първия айсберг, превърнал се
в звезда в социалните мрежи.
Хората по цял свят споделя-
ха негови снимки.

Коефициентът на дебели-
ната на айсберга е като чети-
ри листа хартия формат А4
един върху друг. Така че А68
е бил невероятно гъвкав, но и
крехък при движението си в
океана. Издържал е така че-
тири години, след това се е
разпаднал на пет парчета, ко-
ито също са се превърнали в
малки фрагменти.

Най-големият айсберг вече не съществува

Джой Чапман е пуснала
видео в YouTube със запис
на постижението си

От деца хората оставят
отпечатък на околната среда

А68 се превърна в звезда в социалните мрежи

Водещият
свири пред
непознати
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Облачността ще продължи да е значителна, с временни прекъ-
свания, на много места пак ще превалява дъжд. Ще духа слаб
до умерен вятър от запад-северозапад. Ще остане хладно с
минимални температури между 3 и 8 градуса. Атмосферното
налягане слабо ще се повиши, но ще остане близко до средното
за месеца.

ВИДИН
15c

СОФИЯ
8c

САНДАНСКИ
15c

ПЛЕВЕН
10c

РУСЕ
13c

ПЛОВДИВ
13c

ВАРНА
13c

БУРГАС
14c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Добре е да използвате
случая, за да се срещне-
те с доста влиятелни
хора, които да ви по-
могнат.

ОВЕН

През този ден бъдете
щастливи. Каквото и
да се изпречи на пътя
ви - посрещнете го с
усмивка!

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Обърнете повече внима-
ние на проблемите, ко-
ито изискват спешно
разрешаване в семейст-
вото.

22 май - 21 юни

РАК

Бъдете по-умерени в
шегите. Има и хора,
които не разбират от
майтап. Да няма оби-
дени.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Умът ви прелива от
идеи, затова реализи-
райте част от тях.
Енергията ви е заразя-
ваща, успех.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще се убедите, че търпе-
нието е предимство за
онези, които знаят как
да го прилагат в живо-
та.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Партньорът ви може
да прояви чувствител-
ност. Не влизайте в
спор - не бихте спечели-
ли нищо.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Този ден посветете из-
цяло на фантазията,
но също и на въображе-
нието си. Не се притес-
нявайте.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Бъдете по-добри  от
обикновено. Все пак не
забравяйте, че първо
трябва да обичате себе
си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ще ви е трудно да за-
помните каквото и да
било, защото ще бъде-
те затрупани от ин-
формация.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Това е ден за победа
над вас самите. Поня-
кога сте си враг. Из-
бегнете тези усложне-
ния.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Може би ще ви се нало-
жи да признаете греш-
ка. Да, това е много
трудно, но е единстве-
ният шанс.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
11.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2021 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/4 ÒÂÁÓÌ, 12 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 10 ÂÔË-
ÁÓ‰/

15.25 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ƒÓÒÚÓÂ‚ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /6

ÂÔËÁÓ‰/ (14)
22.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2021 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ƒÓÏ˙Ú Ì‡ ‚ˇ‡Ú‡ ’‡Ï

ì—‚. ÔÂÔÓ‰Ó·Ì‡ œ‡‡-
ÒÍÂ‚‡î /Ô/

04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/4 ÒÂÁÓÌ, 12 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.00 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
02.10 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
03.05 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
04.00 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.19

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.69

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.12

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.76

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.3, 4

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.118

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.17

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì ‡ˇÚ Ì‡ ÌÂ‚ËÌÌÓÒÚÚ‡î

- ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî
23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 «‡ 130-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

ÍÓÏÔÓÁËÚÓ‡. ìœÓÍÓ-
ÙËÂ‚ Ì‡¯î

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì ‡ˇÚ Ì‡ ÌÂ‚ËÌÌÓÒÚÚ‡î

- ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ДЪЖДОВНО
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
16.00 Славия - Ботев Вр
18.15 Арда - Етър
20.30 Черно море - Ботев Пд
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.00 Норич - Уотфорд
22.00 Челси - Брайтън
ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.20 Кьолн - Лайпциг
21.30 Байерн М - Байер Л
ПО НОВА СПОРТ
17.30 Шампионска лига на Азия
ПО МАКС СПОРТ 3
21.45 Верона - Фиорентина
ПО МАКС СПОРТ 4
1.15 Атлетико Гоянензе -
Нюелс Олд Бойс
3.30 Велес Сарсфийлд - Фламенго
ПО НОВА СПОРТ
БАСКЕТБОЛ
13.00 УНИКС - Парма
ПО МАКС СПОРТ 4
20.00 Анадолу Ефес - Реал М
21.45 Олимпия Милано - Байерн М
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
12.00 СП в Шефилд
ПО ЕВРОСПОРТ 2
КОЛОЕЗДЕНЕ
15.15 Обиколка
на Алпите (II етап)
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в
Барселона (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
13.00 Турнир в Белград (мъже)

ГЛЕДАЙТЕ

РЕЗУЛТАТИ

XXIV кръг:
Царско село - ЦСКА

2:1 1:0 Костадинов (8-д)
1:1 Бисмарк (75) 2:1 Р.
Даскалов (90), ЧК: Занев (ЦСКА-34);
Левски - Лудогорец  0:3 0:1 Кешерю
(8) 0:3 Каули (11 и 77).

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 24 18 4 2 53:18 58
 2. ÀŒ Œ œ‰ 24 14 7 3 40:18 49
 3. ÷— ¿ 24 12 8 4 31:20 44
 4. ¿‰‡ 24 11 9 4 33:23 42
 5. ¡ÂÓÂ 24 10 6 8 37:26 36
 6. ÷— ¿ 1948 24 9 8 7 33:26 35

 7. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 24 8 7 9 25:25 31
 8. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 24 7 7 10 24:27 28
 9. ÀÂ‚ÒÍË 24 7 7 10 25:24 28
10. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 24 5 9 10 25:43 24

11. —Î‡‚Ëˇ 24 6 4 14 18:37 22
12. ≈Ú˙ 24 4 9 11 17:41 21
13. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 24 5 4 15 24:38 19
14. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 24 4 7 13 20:39 19

XXV кръг:
днес, 16.00: Славия - Ботев Вр;

18.15: Арда - Етър; 20.30: Черно море
- Ботев Пд; утре, 16.00: Берое - Цар-
ско село; 18.15: ЦСКА - Монтана;
20.30: Локо Пд - Левски; четвъртък,
19.00: Лудогорец - ЦСКА 1948.

Левски стана абонат на Лудогорец
в efbet Лига. “Сините” загубиха пети
пореден мач от шампионите, в който
не вкараха нито един гол, а получени-
те вече станаха общо десет. В послед-
ната среща “орлите” се спряха само
до 3:0, а статистиката сочи, че в по-
следните 16 мача “сините” са с 12
загуби и 4 хикса. Левски има само една
победа над разградчани - миналата
година за купата, когато се класира за
1/2-финал след 6:5 след дузпи.

Сега на “Герена” с два гола блесна
Каули Оливейра (11 и 78), а преди това
Клаудио Кешерю (8) откри. Това е най-
голямата победа за Лудогорец на “си-
ния” стадион. Иначе няколко положе-
ния изпусна националът Кирил Деспо-
дов. С успеха разградчани събраха 58 т.
и се откъснаха на 9 т. от втория Локо
Пд два кръга преди края на редовния
сезон. Трети с 44 т. е ЦСКА-Сф, който
изненадващо падна при гостуването на
Царско село с 1:2 в друг от интригува-
щите двубои от кръга. Така “царете” се
спасиха от изпадане. Левски остана де-
вети с 28 т. и без шансове за седмото
място, осигуряващо бараж за Европа.

“Лудогорец ни даде добър урок.
Най-големият проблем дойде, че не мо-
жахме първото полувреме да се ори-
ентираме, те играха с трима отзад.
Опитът си каза думата. През послед-
ните 10 години и повече това е най-
добрият отбор в България, с най-клас-
ни футболисти. Надяваме се ситуаци-
ята в клуба да се оправи и Левски да
изглежда различно”, обяви помощник-
треньорът Живко Миланов. Той води
клуба, защото Славиша Стоянович е
под карантина. Поради тази причина

зетят на Боби Михайлов си взе за
помощник бившия национал и бивш
защитник на Левски Веско Минев, за-
щото миналата седмица е останал да
работи само с домакина на стадиона.

“Докогато е карантината на старши
треньора и на другите помощници, Ве-
ско ще остане. Той е доказал любовта си
към Левски и има място тук. Загубата
беше доста тежка. Казах им, че това е
хубавото на футбола, че след три дни
идва нов мач и това може да се забрави,

така че да вдигнат главите и да се събе-
рат за мача с Локо”, добави Жиката.
Срещата е в сряда на “Лаута”.

“Основната причина беше реакци-
ята на тима след отпадането за купата.
В този мач беше най-важното да спе-
челим. Доволен съм от отношението
на нашите футболисти. Направихме
това, което се искаше от нас. Искам да
играем добре, а не само да печелим
трите точки”, каза наставникът на
Лудогорец Валдас Дамбраускас.

Левски стана
абонат на Лудогорец
„Сините” са с 12 загуби и 4 хикса в последните 16 мача с „орлите”

Тотнъм Хотспър се раздели
с мениджъра на отбора Жозе
Моуриньо. Лондонският клуб
уволни португалеца, след като
в последните пет мача “шпори-
те” записаха само една победа,
две равенства и две загуби.
Шест кръга преди края на Пре-

СНИМКА DSPORT.BG

Клаудиу Кешерю (вдясно) се бори за топката с Живко Атанасов
от Левски в дербито на 24-ти кръг, спечелено от Лудогорец с 3:0

Тотнъм уволни Жозе Моуриньо
миър Лийг тимът е на седмо
място в класирането, изоставай-
ки на 4 т. от евротурнирите.
Моуриньо оглави Тотнъм през
есента на 2019 г., заменяйки
уволнения Маурисио Почети-
но. Под ръководството му от-
борът завърши шести в Пре-

миършип и се класира за Лига
Европа, където бе отстранен от
Динамо Загреб в 1/8-финалите.
“Специалния” минава за един
от най-успешните треньори в
света с постиженията си в
Манчестър Юнайтед, Челси,
Реал М, Интер и Порто.

 ......................................

 ......................................
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Британецът Люис Хамилтън (вляво) с Мерцедес и Макс Верстапен с Ред Бул водиха
ожесточена битка на пистата “Имола”, спечелена от нидерландеца

Макс Верстапен триумфи-
ра за Гран при на Емилия-Ро-
маня във Формула 1. На пис-
тата “Имола” пилотът на Ред
Бул бе безгрешен. Нидерлан-
децът измина 63-те обиколки
за 2:02:34,598 ч. и записа
първи успех в Италия.

На мократа писта Макс
имаше и късмет, защото седем-
кратният световен шампион
Люис Хамилтън се завъртя в
средата на състезанието. Бри-
танският пилот на Мерцедес
почти бе отпаднал, но се върна
на пистата и достигна до вто-
рата позиция, като бе по-бавен
с 22,000 сек. Последен на поди-
ума се качи Ландо Норис (Вбр,
Макларън) - на 23,702 сек.

Верстапен - най-бърз на „Имола”
Състезанието бе белязано

от изхвърчания на коли от
пистата, зрелищни катастро-
фи, обрати и дори червен
флаг. Първо Верстапен изти-
ка върху бордюра Люис, кой-
то счупи част от предното
крило. По-късно кола за си-
гурност излезе на пистата за-
ради катастрофа на Никълъс
Латифи (Кан, Уилямс). В 31-
ата обиколка британецът
сгреши, излетя от пистата и
се спря в чакъла, но с огром-
ни усилия и превключвайки на
задна предавка успя да се
върне на трасето на девето
място. Успоредно с това съот-
борникът му Валтери Ботас
(Фин) и Джордж Ръсел (Вбр,

Уилямс) се сблъскаха. Брита-
нецът опита изпреварване с
над 250 км/ч, задната му дяс-
на гума обаче стъпи на трева-
та, изгуби сцепление и двама-
та излетяха от пистата. Това
принуди маршалите да разве-
ят червените флагове и да пре-
установят за над 30 мин.
състезанието. След катастро-

фата Ръсел отиде да иска
обяснения от Ботас, който
обаче нямаше вина. Брита-
нецът удари финландеца по
каската, той не му остана
длъжен и му показа среден
пръст. От всичко това се
възползва Хамилтън, който
влезе в бокса за смяна на гуми
и на носа. До края асът на

Мерцедес задмина всички, но
за Макс нямаше време. Ха-
милтън направи най-бързата
обиколка - 1:16,702 сек., с ко-
ето събра 44 т. и запази
първото място във временно-
то класиране, с 1 т. пред Вер-
стапен. Трети е Норис с 27 т.

Следващият старт е за Гран
при на Португалия на 2 май.

Създаването на Европейска Супер-
лига бе официално обявено от 12-те
клуба, които ще участват в нея. Учре-
дителите публикуваха по едно и също
време в официалните си сайтове и про-
фили в социалните мрежи съвместно
съобщение, в което заявяват намерени-
ята си и дават детайли около новия тур-
нир. Инициативата вече среща сериоз-
на съпротива от футболните и нацио-
налните власти в Европа.

“Дванадесет от водещите клубове в
Европа се споразумяха за създаването
на нов турнир - Европейска Суперлига.
Мачовете ще се провеждат в средата на
седмицата, а турнирът ще бъде админи-
стриран от клубовете основатели. Ми-
лан, Арсенал, Атлетико Мадрид, Чел-
си, Барселона, Интер, Ювентус,
Ливърпул, Манчестър Сити, Манчестър
Юнайтед, Реал Мадрид и Тотнъм вли-
зат в Суперлигата като основатели. Още
три отбора ще се присъединят преди

12 клуба създават ЕвроСуперлига
ФИФА е против новия турнир

началото на сезона, който ще започне
тогава, когато е възможно. Клубовете
основатели планират да обсъдят с
УЕФА и ФИФА съвместно сътрудни-
чество, за да осигурят най-добрите пер-
спективи пред новия турнир, както и за
футбола като цяло. Създаването на
Суперлигата идва в момент, в който
пандемията показа колко е неустойчив
съществуващия в европейския футбол
икономически модел”, пише в съобще-
нието.

“Новият турнир ще донесе значите-
лен ръст на приходите и това ще под-
крепи европейския футбол в дългосро-
чен план. Плащанията ще бъдат много
по-високи, отколкото настоящите, и се
очаква да надхвърлят 10 милиарда евро
по време на първоначалния период на
ангажираност на клубовете”, се казва в
прессъобщението.

“Ще помогнем на футбола да заеме
мястото, което му се полага. Футболът

ска лига” извън рамките на междуна-
родните футболни структури.

“ФИФА е твърдо за солидарността
във футбола и модела на справедливо
преразпределение. Развитието на фут-
бола е основна задача пред ФИФА. От
наша гледна точка и в съответствие с
устава ни, всяко състезание, било на-
ционално, регионално или световно
първенство, трябва да отразява тези
принципи на солидарност, включеност,
честност и справедливост при разпре-
делянето на финансовите средства. На
този фон ФИФА може само да изрази
неодобрение към създаването на “за-
творена европейска лига” извън рамки-
те на международните структури и за
неспазването на основните принципи.
ФИФА винаги е била за единството в
световния футбол и призовава всички
страни да водят конструктивен диалог.
ФИФА ще направи всичко необходи-
мо, за да помогне на съвместното дви-
жение напред в интерес на футбола”,
отбеляза световната футболна центра-
ла на сайта си.

Президентът на Реал М
Флорентино Перес става първият
председател на Суперлигата

Президентът на
ЦСКА Александър По-
пов похвали тима на
Хебър, извоювал първа
титла в историята си.
Дългогодишният ръково-
дител на “червените” из-
веде отбора от Пазард-
жик до триумфа с 3:0 по-
беди над бившия шампи-
он Нефтохимик.

“Това е удоволствие -
да видя реализирана една
мечта. Видях как един цял
град може да работи за
успеха на един спортен
колектив. Това ме радва,
но и ме натъжава, защото
в София това не може да
се случи”, заяви Попов.

“Брадли Гънтър оли-
цетвори всичко, което се
случва в клуба. Амбиция,
скромност и желание в
едно. Той е човек с чужда

При непрестанен дъжд приключи и второто из-
дание на Световната купа по модерен петобой за
мъже и жени в София. Последния комплект медали
разпределиха мъжете в индивидуалната дисциплина,
която завърши на терена на Националната спортна
академия. Златният медал заслужи Джоузеф Чонг
(Вбр). Той стартира само на секунда разлика след
лидера Илия Палазков (Блрс) в комбинираната дис-
циплина бягане и стрелба, но още в първите 800 м
го задмина и пресече финалната линия като победи-
тел. Втори остана Палазков, а бронзов медал и квота
за Олимпиадата заслужи и Роберт Касжа (Унг).

“Още веднъж искам най-сърдечно да поздравя ор-
ганизаторите от Българската федерация по модерен
петобой за чудесната работа около двете Световни
купи. Беше огромно предизвикателство за тях, а и за
нас, да има две големи събития от такъв ранг в една
държава, и то в рамките на 10-ина дни.  Моята оцен-
ка е отлична!”, обяви след награждаването прези-
дентът на централата Клаус Шорман.

Във финалите нямаше българско участие. При
жените контузия спря от битката за медалите Свет-
ла Згурова, а при мъжете близо до влизане във фи-
нала останаха Тодор Михалев и Денис Колев.

АЛЕКСАНДЪР ПОПОВ:

Цял Пазарджик стои зад титлата на Хебър

СНИМКА БГНЕС

Президентът на ВК Хебър Александър Иванов,
старши треньорът Александър Попов
и канадският диагонал Брадли Гънтър
с шампионската купа

култура, но показа как
един професионален
спортист трябва да живее,
за да има успехи”, похва-
ли Попов канадеца, еди-
нодушно избран за МВП

на финалите.
Първоначалната уго-

ворка на Попов с ръко-
водството на Хебър е
била да води отбора само
в плейофите, но след ус-

пеха е получил предложе-
ние и за следващия сезон.
“Отборът на Хебър има
желание за работа с мен.
Такова желание наистина
има и в мен. Само че, ос-
вен разума, който води
натам, има и чувства”,
сподели Попов.

Президентът на клу-
ба Александър Иванов
разкри, че към момента
не са водени разговори с
друг треньор. “Има пред-
ложение, върху което
той наистина трябва да
помисли. Искам да му
благодаря, защото ние
бяхме в безизходица и в
тази ситуация той може-
ше да извлече и негативи.
Не е говорено с друг,
докато той не вземе ре-
шение, ние ще изчакаме”,
каза Иванов.

е единственият толкова мащабен спорт,
с над четири милиарда фенове, и е наша
отговорност да отговорим на желанията
им”, заяви президентът на Реал Мадрид
Флорентино Перес, който ще бъде пред-
седател на Суперлигата. Вицепредседа-
тели са ръководната фигура в Ювентус
Андреа Аниели и Джоел Глейзър -
съпредседател в Ман Юнайтед.

От ФИФА изразиха неодобрение
към създаването на “затворена европей-

Завърши втората
Световна купа
по модерен петобой


